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Αθήνα, σήµερα στις 30 Ιανουαρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.10’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ηρώ Διώτη, Βου-
λευτή Λάρισας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη διατήρηση του παραρτήµατος ΙΚΑ Αρκαλοχω-
ρίου.

2) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της ‘Ενωσης Αστυνοµι-
κών Υπαλλήλων Αιτωλοακαρνανίας. αιτείται τη άµεση διενέργεια
ελέγχων, ώστε να εντοπισθούν και να ακινητοποιηθούν τα ακα-
τάλληλα οχήµατα της Ελληνικής Αστυνοµίας.

3) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Πολιτιστικού - Εξω-
ραϊστικού Συλλόγου Πράσινου Λόφου Αρτέµιδος αιτείται τη
συνδροµή των αρµοδίων, µε την ενίσχυση των περιπολιών της
περιοχής, για την προστασία των κατοίκων από τους κακοποι-
ούς.

4) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Εµπόρων
Κεντρικής Λαχαναγοράς Θεσσαλονίκης εκφράζει τη διαµαρτυρία
του για τη σύσταση επιτροπής αναµόρφωσης της φορτοεκφορ-
τωτικής νοµοθεσίας και των συναφών κανονιστικών πράξεων,
στο πλαίσιο του ν.3919/2011.

5) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Ιδιοκτήτες των ΤΑΧΙ (πρώην αγο-
ραίων) του Δήµου Σερρών αιτούντα την επίλυση ασφαλιστικών
τους ζητηµάτων.

6) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι πρόεδροι των συλλόγων γονέων
και κηδεµόνων και οι διευθύνοντες των σχολικών µονάδων του

Δήµου Σαρωνικού επισηµαίνουν τα αιτήµατα και τις προτάσεις
τους για τη διευκόλυνση της µεταφοράς των µαθητών του
δήµου.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Γεωτεχνικού Επι-
µελητηρίου Ελλάδος και του Περιφερειακού Παραρτήµατος
Κεντρικής Μακεδονίας καταθέτουν σειρά µέτρων και αιτούνται
την αρωγή της πολιτείας ώστε οι γεωπόνοι δηµόσιοι υπάλληλοι
να επιτελέσουν την αποστολή τους για την επανεκκίνηση της ελ-
ληνικής οικονοµίας.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την ανάκληση κατάργησης ή υποβάθ-
µισης του παραρτήµατος του ΙΚΑ Αρκαλοχωρίου.

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μετσόβου, Νοµού
Ιωαννίνων αιτούνται τη µείωση της τιµής του πετρελαίου θέρµαν-
σης των ορεινών περιοχών ου δήµου για τη διευκόλυνση των
ανέργων και των οικογενειών τους.

10) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση πρόσληψη ιατρικού
προσωπικού στο «Αχιλλοπούλειο Νοσοκοµείο Βόλου». 

11) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Δ.Σ. του Συλλόγου Βιοκαλλιεργητών Αγορών Αττικής
αιτείται τη δηµιουργία νοµοθετικού πλαισίου όσον αφορά τις
αγορές βιοκαλλιεργητών.

12) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Δηµήτριος Κώστας, καθηγητής φυσι-
κής αγωγής 1ου ΤΕΛ Φιλιππιάδας, ‘Αρτας αιτείται τη σύσταση
µίας επιπλέον θέσης σχολικού συµβούλου φυσικής αγωγής µε
έδρα την ‘Αρτα.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας
δηλώνει την αντίθεσή του σε κάθε πιθανή ενέργεια κατάργησης
ή υποβάθµισης του παραρτήµατος ΙΚΑ Αρκαλοχωρίου.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Διοικητικού και Τεχνικού
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Προσωπικού ΙΚΑ ΕΤΑΜ Ανατολικής Κρήτης, το ΣΕΙΚΑ ΕΤΑΜ Λα-
σιθίου και το ΣΕΙΚΛΕΤΑΜ Δυτικής Κρήτης εκφράζουν την αντί-
θεσή τους στις προτάσεις της διοίκησης του ΙΚΑ ΕΤΑΜ για τη
νέα διοικητική διάρθρωση των υπηρεσιών του στην Κρήτη.

15) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Περιφερειάρχης Δυτικής Μακεδονίας
αιτείται την επίλυση προβληµάτων που αντιµετωπίζει η δυτική
Μακεδονία από τον παγετό.

16) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Θεσ-
σαλίας και Κεντρικής Ελλάδος αιτείται την τροποποίηση της
υπ’αριθµ.2/14709/0025/14-4-2009 υπουργικής απόφασης που
αφορά στη ρύθµιση των οφειλών τους.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Πρω-
τοβάθµιας Εκπαίδευσης Μεσαράς «Η ΦΑΙΣΤΟΣ» αιτείται την
ίδρυση και λειτουργία δεύτερης Διεύθυνσης στη Μεσαρά.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Πρω-
τοβάθµιας Εκπαίδευσης Μεσαράς «Η ΦΑΙΣΤΟΣ» εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για την κατάσταση που επικρατεί στις παροχές
υγείας µε το νέο ασφαλιστικό φορέα (ΕΟΠΥΥ).

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Αθλητισµού του Δήµου
Ηρακλείου εκφράζει τις ενστάσεις του για την ποσότητα των
προγραµµάτων που εγκρίθηκαν στον εν λόγω δήµο σε σύγκριση
µε άλλους καλλικρατικούς δήµους.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την ενίσχυση της 3ης
ΕΜΑΚ Κρήτης και όχι την κατάργησή της.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μινώα Πεδιάδας δηλώνει
την αντίθεσή του σε κάθε πιθανή ενέργεια κατάργησης ή υπο-
βάθµισης του παραρτήµατος ΙΚΑ Αρκαλοχωρίου.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να πληρωθούν άµεσα οι
υπερωρίες στο νοσηλευτικό και ιατρικό προσωπικό στο Πανεπι-
στηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο και το Βενιζέλειο Νοσοκοµείο Ηρα-
κλείου.

23) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ξυλοκάστρου - Ευρωστίνης
Ν. Κορινθίας αιτείται τη διατήρηση του Πυροσβεστικού Κλιµα-
κίου Ευρωστίνης και την αναβάθµισή του σε Πυροσβεστικό
Σταθµό Δ’ Τάξεως.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μινώα Πεδιάδας Ν. Ηρα-
κλείου δηλώνει την αντίθεσή του σε κάθε πιθανή ενέργεια
κατάργησης ή υποβάθµισης του παραρτήµατος ΙΚΑ Αρκαλοχω-
ρίου.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου αιτείται την επάνδρωση της ειδικής υπηρεσίας ελέγ-
χων ασφάλισης ΙΚΑ Ηρακλείου (ΕΥΠΕΑ).

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ηρακλείου αιτείται την
αποκατάσταση της θεσµικής παρουσίας του Δήµου Ηρακλείου
στον ΟΛΗ ΑΕ (Οργανισµός Λιµένος Ηρακλείου).

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Επιµελητηριακός Όµιλος Ανά-
πτυξης Ελληνικών Νησιών αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας
της Γενικής Γραµµατείας Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής.

28) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία εκφράζει τη διαµαρτυρία των µηχανικών
για τις εξοντωτικές εισφορές που επιβάλλονται στο ΤΣΜΕΔΕ.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ηρα-
κλείου αιτείται την επάνδρωση της µοναδικής υπηρεσίας
ελέγχων (ΕΥΠΕΑ) καθώς και της Επιθεώρησης Εργασίας του
νοµού.

30) Οι Βουλευτές, Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ,
Κεφαλληνίας κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ και Ζακύνθου κ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Περιφερειακό Συµβούλιο της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων, αιτείται
την άµεση απόσυρση της πρότασης του ΟΚΧΕ βάσει της οποίας
καταργούνται τα κτηµατολογικά γραφεία όλων των Περιφερει-
ακών Ενοτήτων της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων.

31) Ο Βουλευτής Κεφαλληνίας κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Περιφερειάρχης Ιονίων
Νήσων αιτείται τη µη µετάταξη εννέα υπαλλήλων της Περιφερει-
ακής Ενότητας Κεφαλληνίας.

32) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών
Υπαλλήλων Ευβοίας επισηµένει παραβιάσεις του π.δ.394/2001
«Χρόνος εργασίας Προσωπικού της Ελληνικής Αστυνοµίας».

33) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Οιχαλίας Ν.
Μεσσηνίας αιτείται την αναβάθµιση του Πυροσβεστικού Κλιµα-
κίου Μελιγαλά σε Πυροσβεστικό Σταθµό.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδος, Δήµου Βιάννου, Ηρακλείου
Κρήτης αιτείται την τροποποίηση της διάταξης του πολυνοµο-
σχεδίου «Επείγουσες ρυθµίσεις που αφορούν την εφαρµογή του
µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-
2015», αναφορικά µε τη ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων οφειλών.

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Επαγγελ-
µατιών Γεωτεχνικών και Επιχειρήσεων Πρασίνου επισηµαίνει µε-
θοδεύσεις για τη µη εξόφληση οφειλών ολοκληρωµένων έργων
και έργων σε εξέλιξη καθώς και τις δηµοπρατήσεις έργων χωρίς
τη διάθεση των απαιτούµενων κονδυλίων.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Ηρακλείου αιτούνται την επιτάχυνση των διαδικασιών ουσιαστι-
κής λειτουργίας του ΕΟΠΥΥ ώστε να αυξηθεί το σύνολο των συ-
νεργαζόµενων ιατρών.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη «µαφία του
ελαιολάδου», από Ιταλούς και Ισπανούς οι οποίοι αναµειγνύουν
το εξαιρετικό ελληνικό παρθένο ελαιόλαδο µε δικά τους χαµη-
λότερης ποιότητας, χωρίς αναγραφή προέλευσης της πρώτης
ύλης.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συλλόγου Πρω-
τοβάθµιας Εκπαίδευσης Μεσαράς «Η ΦΑΙΣΤΟΣ» εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για τις υγειονοµικές καλύψεις µέσω ΕΟΠΥΥ και
αιτείται νέες βάσεις διαπραγµατεύσεων για την έλλειψη συµβε-
βληµένων ιατρών.
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39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά δραστηριότητες
«γιατρού» µε πλαστό πτυχίο.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο γεγονός ότι η
µπάντα του Δήµου Πατρέων παραµένει απλήρωτη για µήνες.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στη διακίνηση ναρ-
κωτικών στο αµαξοστάσιο του ΟΣΕ στην Πάτρα.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά την άσχηµη εικόνα
λόγω σκουπιδιών στις γραµµές του τρένου.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά δηλώσεις του
Υπουργού Προστασίας του Πολίτη κ. Παπουτσή στη συνεδρίαση
της Επιτροπής Μετανάστευσης και Προσφύγων.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά προβληµατισµούς
του Δηµάρχου κ. Α. Παναγιωτόπουλου για την τραγική κατά-
σταση στην οποία βρίσκονται οι δηµότες του.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην ανάγκη παρεµ-
βάσεων για τις κατολισθήσεις στον Πλάτανο.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στη σύγχυση που

υπάρχει γύρω από τη διαχείριση της υπό παραχώρησης λιµενι-
κής ζώνης.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην αδυναµία Πα-
τρινού να κάνει µια ένεση.

48) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Υπαλλήλων Εξωτερικής
Φρούρησης ΕΚΚΝ Βόλου αιτείται την εξαίρεση των υπαλλήλων
εξωτερικής φρούρησης καταστηµάτων κράτησης από το ενιαίο
µισθολόγιο, την άµεση χορήγηση σύγχρονου εξοπλισµού και τη
βελτίωση υλικοτεχνικής υποδοµής.

49) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σαλαµίνας αιτείται την
άµεση ανάκληση της ΚΥΑ 2505/04-11-2011 για τα ιχθυοτροφεία
των νότιων περιοχών της Σαλαµίνας, ώστε να µην καταστρα-
φούν.

50) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Κερατσινίου - Δραπε-
τσώνας αιτείται την άµεση διενέργεια αυτοψίας και σύνταξης
έκθεσης ελέγχου στο Κέντρο Επεξεργασίας Λυµάτων Ψυττά-
λειας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1894/24-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Φραγγίδη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5414/19-12-2011 έγ-
γραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1918/24-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουσουρούλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 51190/ ΕΥΣ-

ΣΑΑΠ 2713/19-12-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1980/25-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πλεύρη Αθανασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ1/Α/29090/19-12-

2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 2044/28-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-3235/19-12-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2099/29-11-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Ανατολάκη Γεωργίου και Πλεύρη Αθανασίου δόθηκε µε

το υπ’ αριθµ. 7017/4/14228/19-12-2011 έγγραφο από τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2192/01-12-2011 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Λεβέντη Αθανασίου, Τσούκαλη Νικολάου, Ψαριανού Γρηγο-

ρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14236/19-12-2011 έγγραφο
από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



7. Στην µε αριθµό 20380/25-07-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παφίλη Αθανασίου, Ζιώγα Ιωάννη, Μαυρίκου Γεωργίου,
Νικολαΐδου Βαρβάρας (Βέρας) και Χαραλάµπους Χαράλαµπου

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 88279/19-12-2011 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη
απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 22080/31-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κριτσωτάκη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 98756/19-12-2011

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφορών
και ερωτήσεων της Τρίτης 31 Ιανουαρίου 2012.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 431/11-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς την Υπουργό Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την πληρωµή των σχεδιαστών-αξιολογητών που
εργάστηκαν στην πρόσθετη διδακτική στήριξη κατά τα σχολικά
έτη 2008-9 και 2009-10.

2. Η µε αριθµό 1683/248/18-11-2011 ερώτηση και αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Σταύρου Καλογιάννη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την πρόσληψη συµβούλων για τις συµβάσεις παραχώρησης.

3. Η µε αριθµό 2823/14-12-2011 ερώτηση της Ε’ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Βαρβάρας (Βέρας) Νικολαΐδου προς τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ανάκληση της απόφασης
του Δ.Σ του Δήµου Χάλκης για εξεύρεση επενδυτών για επιχει-
ρηµατική εκµετάλλευση του Νησιού Αλιµιά της Δωδακανήσου.

4. Η µε αριθµό 1073/26-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τον αριθµό των κα-
τοίκων ελληνικής καταγωγής που ζουν στα Σκόπια.

5. Η µε αριθµό 1686/18-11-2011 ερώτηση του Ζ’ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού

και Τουρισµού, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων χρη-
µατοδότησης και στέγασης που αντιµετωπίζει το Κρατικό Ωδείο
Θεσσαλονίκης.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1197/13-12-2011 αναφορά του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δηµητρίου Παπουτσή
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την επίλυση των προβληµάτων που προκύπτουν από τη εφαρ-
µογή του ν. 3868/2010 για την αµοιβή των πρόσθετων εφηµεριών
των ιατρών του ΕΣΥ.

2. Η µε αριθµό 2234/2-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την ένταξη του
Γενικού Νοσοκοµείου Μυτιλήνης «Βοστάνειο» και του Κέντρου
Υγείας Πλωµαρίου στη Γ’ζώνη εφηµεριών.

3. Η µε αριθµό 1239/31-10-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την πορεία των αποκρατικοποιήσεων και τον πε-
ραιτέρω σχεδιασµό τους για το µέλλον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω µια ανακοίνωση προς το
Σώµα.

Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονο-
µικών και ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Για τη
δίκαιη δίκη και την εύλογη διάρκεια αυτής».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 416/23-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Άγγελου Μανωλάκη προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας, σχετικά µε τη δηµιουργία δηµοπρατηρίου αγροτικών
προϊόντων στην Κορινθία, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Σειρά έχει η δεύτερη µε αριθµό 428/24-1-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
περιστατικών υποσιτισµού µαθητών σε σχολεία της χώρας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κυριάκου Μητσοτάκη θα απαν-
τήσει η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων κ. Εύη Χριστοφιλοπούλου.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κυριάκος Μητσοτάκης να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, το θέµα για το οποίο σας ερωτώ είναι ένα

θέµα εξαιρετικά ευαίσθητο. Και πήρα αφορµή για την ερώτηση
την οποία σας κατέθεσα, από µια σειρά από δηµοσιεύµατα στον
ηλεκτρονικό και έντυπο Τύπο, όπου καταγγέλθηκαν περιστατικά
υποσιτισµού ειδικά µικρών παιδιών µέσα σε σχολεία του Λεκα-
νοπεδίου και ειδικά της δυτικής Αθήνας. Επίσης, έχω υπ’ όψιν
µου και µια σειρά από έγγραφες καταγγελίες και γονέων αλλά
και καθηγητών και δασκάλων σχετικά µε τα προβλήµατα αυτά.

Αντιλαµβάνοµαι ότι κάποιες από τις σχετικές καταγγελίες είναι
διανθισµένες µε µια ρητορική πολιτική και δίνουν και µια ευρύ-
τερη πολιτική διάσταση στο θέµα. Εγώ δεν θα ήθελα να παρα-
κολουθήσω την λογική και µπορώ να αντιληφθώ ενδεχοµένως
ότι και η αφορµή για αντίστοιχες καταγγελίες µπορεί να έχει και
πολιτικά κίνητρα.

Αυτό το οποίο θέλω όµως να διερευνήσω µέσα από την ερώ-
τησή µου είναι, αν εσείς ως Υπουργείο γνωρίζετε να υπάρχουν
τέτοια περιστατικά. Είναι πολύ πιθανόν να υπάρχουν λαµβάνον-
τας υπ’ όψιν το µέγεθος της οικονοµικής κρίσης. Αν υπάρχουν,
σε τι ενέργειες έχετε προβεί προκειµένου να διερευνήσετε το
πραγµατικό µέγεθος του προβλήµατος; Αν έχει εντοπιστεί το µέ-
γεθος του προβλήµατος, είναι στις προθέσεις σας να δράσετε
ως Υπουργείο Παιδείας για να αντιµετωπίσετε ένα θέµα που είναι
εξαιρετικά λεπτό και ευαίσθητο;

Αναγνωρίζω ότι από µόνη η διερεύνηση ενός τέτοιου ζητήµα-
τος δεν είναι εύκολη υπόθεση, γιατί κατανοώ τις ευαισθησίες και
την έλλειψη βούλησης µερικές φορές να αναγνωρίζεται το πρό-
βληµα και από τους ίδιους τους µαθητές αλλά και από τους γο-
νείς. Κατά συνέπεια είναι στην ευθύνη του σχολείου και των
συλλόγων γονέων και κηδεµόνων να µπορούν να σας δώσουν
αυτές τις πληροφορίες.

Θα ήθελα, λοιπόν, να σας ρωτήσω αν έχετε στοιχεία για το µέ-
γεθος του προβλήµατος και αν το γνωρίζετε αυτό, τι έχετε κάνει
προκειµένου να προβείτε στην αντιµετώπισή του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Υφυ-
πουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Πα-
ρασκευή Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, σας
ευχαριστώ πολύ για τον τρόπο µε τον οποίο διατυπώσατε ένα,
πράγµατι, πολύ ευαίσθητο και λεπτό θέµα και θα προσπαθήσω
µε τον ίδιο τρόπο να σας απαντήσω.

Θα σας πω για το πρώτο πράγµα που κάναµε πολύ πριν ξε-
σπάσει η κρίση, γιατί πάντα υπήρχαν και ζώνες µε κοινωνικά προ-
βλήµατα, µε ανεργία, ιδιαίτερα φτωχές περιοχές στη χώρα µας,
ακόµα και σε εποχές που η κρίση δεν ήταν τόσο µεγάλη. Πριν,
λοιπόν, ξεσπάσει η κρίση είχαν σχεδιαστεί παρεµβάσεις εκπαι-
δευτικού αλλά και κοινωνικού χαρακτήρα, οι λεγόµενες ζώνες
εκπαιδευτικής προτεραιότητας. Υπάρχουν παραδείγµατα σε

άλλες χώρες. Η Γαλλία είναι µια απ’ αυτές. Zones d‘éducation
prioritaires είναι και εκεί και αφορούν παρεµβάσεις κοινωνικής
υποστήριξης και εκπαιδευτικής ενίσχυσης, ακριβώς σε περιοχές
όπου το µεγαλύτερο µέρος των οικογενειών των µαθητών στα
σχολεία αντιµετωπίζει φτώχεια.

Αυτό το πρόγραµµα είναι ήδη σε εξέλιξη σε δεκαοκτώ
σχολεία. Αναφέρω ενδεικτικά περιοχές -αρχίσαµε από το
Λεκανοπέδιο- όπως ο Ταύρος, τα Εξάρχεια, το Μενίδι, η
Δραπετσώνα, το Κερατσίνι. Είναι περιοχές σε όλο το
Λεκανοπέδιο που έχουν έντονα κοινωνικά προβλήµατα. Σ’ αυτές
τις περιοχές, ήδη είµαστε σχεδόν έτοιµοι –δεν λέω «έτοιµοι» γιατί
δεν µπορούν να αρχίσουν αύριο τα µικρογεύµατα- να
συνοδεύσουµε τις άλλες παρεµβάσεις που κάνουµε σε αυτά τα
σχολεία µε µικρογεύµατα, µε κουπόνια σε όλα τα παιδιά. Αυτό
όµως όπως καταλαβαίνετε, είναι µια πολύ περιορισµένη
παρέµβαση σε σχολεία όπου όλα τα παιδιά έχουν το δικαίωµα σ’
αυτό το µικρογεύµα, που βεβαίως συνδέεται µε ό,τι πιο καλό και
ελληνικό υπάρχει στη διατροφή, δηλαδή γάλα, µπισκότα µε
δηµητριακά, φρούτα, σάντουιτς, δηλαδή τροφές, που έχουν να
κάνουν µε ελληνικά προϊόντα και µε διατροφή υγιεινή.

Όµως όπως πολύ σωστά και εσείς αναφέρετε και εµείς είχαµε
δει τα δηµοσιεύµατα –κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό και θα συνε-
χίσω στη δευτερολογία µου- είναι εξαιρετικά αντιπαιδαγωγικό
και ίσως και λίγο επικίνδυνο, το να στιγµατίσει κανείς και να πει
κανείς ότι τα τρία ή τα πέντε ή τα δέκα παιδιά στο συγκεκριµένο
σχολείο, στη συγκεκριµένη τάξη είναι αυτά τα οποία θα λάβουν
βοήθεια. Είδατε ότι και εσείς είπατε ότι κάποιοι δεν θέλουν να το
πουν. Και ενώ έχουµε ήδη ζητήσει και έχουµε στοιχεία από τις
δεκατρείς περιφερειακές διευθύνσεις της χώρας για τις περιο-
χές εκείνες και τα σχολειά εκείνα όπου έχουµε κάποιο αριθµό
µαθητών, πολλές φορές µεµονωµένους µαθητές αλλά λίγους µα-
θητές οι οποίοι αντιµετωπίζουν πρόβληµα και ενώ έχουµε αυτά
τα στοιχεία, θα σας απαντήσω αµέσως µετά, τον τρόπο µε τον
οποίο ήδη συνεργαζόµαστε µε τα Υπουργεία και τους δήµους
για να γίνει µια παρέµβαση προς τις οικογένειες, έτσι ώστε να
µη στιγµατιστούν τα παιδιά στο σχολείο. Αυτή είναι η κατεύ-
θυνση. Είµαι στη διάθεσή σας για περισσότερες λεπτοµέρειες
αµέσως µετά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Κυριά-
κος Μητσοτάκης για την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησής του.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Υπουργέ, για
την ειλικρινή απάντηση σας. Είναι θετικό το γεγονός ότι έχετε
δροµολογήσει ένα πιλοτικό πρόγραµµα, διότι αυτήν τη µορφή
αντιλαµβάνοµαι ότι έχει η πρωτοβουλία την οποία αναπτύξατε
σε σχολεία τα οποία βρίσκονται σε προβληµατικές περιοχές.
Πράγµατι, σωστά αναφέρατε ότι µία συνολική παρέµβαση του
Υπουργείου µε τη µορφή παροχής µικρογευµάτων κατά τη διάρ-
κεια της σχολικής ηµέρας, µπορεί εκ των πραγµάτων να έχει
µόνο µαζικό χαρακτήρα. Όταν προσφέρετε κάτι, πρέπει να το
προσφέρετε σε όλους τους µαθητές, αναγνωρίζοντας ότι απευ-
θύνεστε σε ένα σχολείο σε δύσκολη περιοχή, άρα καλύπτοντας
κατά πάσα πιθανότητα διά της µεθόδου των πιθανοτήτων, τις
ανάγκες µιας σηµαντικής πλειοψηφίας των µαθητών και προσφέ-
ροντας και µια, αν θέλετε, οικονοµική ελάφρυνση από το γεγο-
νός ότι ο γονιός δεν θα χρειάζεται να δώσει ένα χαρτζιλίκι στο
παιδί για να προµηθευθεί το κολατσιό του για το σχολείο.

Αυτό, δεν µας δίνει όµως τη δυνατότητα να αντιµετωπίσουµε
το πρόβληµα εκείνων, πραγµατικά, των περιστατικών τα οποία
χρήζουν ενδεχοµένως µιας πιο ουσιαστικής παρέµβασης. Και
χωρίς να είµαι ειδικός στο αντικείµενο και παίρνοντας αφορµή
από τη δική σας τοποθέτηση, αναρωτιέµαι σε ποιο βαθµό µία τέ-
τοια πιο συστηµατική διερεύνηση µπορεί να γίνει σε συνεργασία
ενδεχοµένως µε τους συλλόγους γονέων και κηδεµόνων, οι
οποίοι µπορεί να γνωρίζουν καλύτερα την πραγµατικότητα της
σύνθεσης, αν θέλετε, του σχολείου και τα οικονοµικά προβλή-
µατα που µπορεί να αντιµετωπίζουν οι γονείς, καθώς και σε συ-
νεργασία ενδεχοµένως µε κοινωνικές δοµές των δήµων,
ενδεχοµένως και µε τις ενορίες, οι οποίες µπορεί να έχουν µία
καλύτερη γνώση για το πού, πραγµατικά, βρίσκεται το πρό-
βληµα. Διότι είναι βέβαιο ότι δεν δοκιµάζονται όλες οι οικογέ-
νειες το ίδιο και για να φτάνουν στο σηµείο να εµφανίζονται
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κάποια παιδιά σε σχολεία µε φαινόµενα υποσιτισµού, σηµαίνει
ότι η κατάσταση στα σπίτια τους είναι, πραγµατικά, δραµατική.

Άρα, αν θέλουµε να πάµε στο επόµενο βήµα αποτελεσµατικό-
τητος µιας ουσιαστικής προνοιακής παροχής, θα πρέπει να εν-
τοπίσουµε µε κάποιο τρόπο εκείνες τις –πραγµατικά το ελπίζω-
λίγες οικογένειες, οι οποίες βρίσκονται σε τόσο απελπιστική κα-
τάσταση, ώστε να µην µπορούν να παρέχουν πια στα παιδιά τους
τροφή στο σπίτι και στη συνέχεια να εξετάσουµε, ποιος είναι ο
καλύτερος τρόπος για να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε αυτό
το φαινόµενο είτε µε υποστήριξη του σχολείου είτε πια µε απευ-
θείας παρέµβαση στις οικογένειες. Λέω το εξής: ότι µε αφορµή
ένα σύµπτωµα το οποίο µπορεί να παρουσιάζεται στο σχολείο
µπορεί να χρειαστεί να το αντιµετωπίσουµε έξω, αν θέλετε, και
από τις αρµοδιότητες του δικού σας Υπουργείου. Αλλά ο τρόπος
για να βρούµε αυτές τις προβληµατικές οικογένειες, θα πρέπει
να είναι µία µεγαλύτερη ευαισθητοποίηση για διάγνωση τέτοιων
φαινοµένων σε επίπεδο σχολείου, για να µπορέσουµε να φτά-
σουµε στο επόµενο βήµα.

Θα ήθελα απλά κλείνοντας, αν µπορείτε, να µου δώσετε µια
αίσθηση χρονοδιαγράµµατος του συγκεκριµένου προγράµµα-
τος, πότε δηλαδή εκτιµάτε ότι θα µπορεί να αρχίσει να τρέχει,
για πόσο διάστηµα θα τρέχει και αν έχετε επίσης και µία αίσθηση
κόστους, πόσο θα στοιχίσει, ποιος παρέχει αυτά τα µικροκολα-
τσιά, αν υπάρχει µια δυνατότητα συνεργασίας µε τον ιδιωτικό
τοµέα ενδεχοµένως, για υποστήριξη των πρωτοβουλιών. Είναι
θέµατα τα οποία θα µε ενδιέφερε να τα πληροφορηθώ σε µεγα-
λύτερη λεπτοµέρεια.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Παι-

δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Χριστοφιλοπού-
λου έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Πράγµατι κύριε συνά-
δελφε, η αρµοδιότητα του Υπουργείου Παιδείας εξαντλείται σε
αυτό που είπα πριν, στο να µπορεί να δώσει µικρογεύµατα σε
ένα σχολείο καθ’ ολοκληρίαν, δηλαδή µια µορφή µικρού γεύµα-
τος στο διάλειµµα, του κολατσιού όπως είπατε. Εκεί εξαντλείται.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, το κόστος που προσδιορίζεται γιατί θα
υπάρξει µια ανοιχτή γραµµή. Ήδη έχουµε έρθει σε επαφή µε
τους κυλικειάρχες και τα κυλικεία, όχι µόνο στα δεκαοκτώ συγ-
κεκριµένα σχολεία. Υπάρχει ένας διάλογος και µε το Υπουργείο
και µπορεί να πει κανείς ότι στη τιµή µεταξύ 1 και 2 ευρώ, µπορεί
να κοστίσει αυτό το µικρογεύµα. Όταν είναι µαζικό µπορεί να
πέσει και άλλο η τιµή. Εκεί περίπου φτάνει το κόστος.

Ξεκινάµε αυτό το πρόγραµµα λοιπόν, στα δεκαοκτώ σχολεία
τις αµέσως επόµενες µέρες. Ενδεχοµένως, να είµαστε έτοιµοι
και την άλλη εβδοµάδα. Θα µπορούσα να σας πω ότι ξεκινάµε
και αύριο αλλά δεν µπορούµε λόγω του τυπικού της διαδικασίας.
Το πρόγραµµα αυτό, περιλαµβάνεται στο ΕΣΠΑ. Όσο και αν µει-
ώσουµε, λοιπόν, τη γραφειοκρατία, πρέπει να ξεπεράσεις λίγη
ακόµα γραφειοκρατία για να πεις ότι ξεκινάς.

Ποιό είναι το επόµενο βήµα; Είναι να χρησιµοποιήσουµε –µε
την καλή έννοια του όρου- το σχολικό δίκτυο, δηλαδή αυτό που
λέµε σχολικό συµβούλιο. Από ποιους αποτελείται αυτό; Από το
διευθυντή του σχολείου, το σύλλογο των εκπαιδευτικών και το
σύλλογο γονέων και κηδεµόνων. Θα έλεγα ότι πρόσωπο κλειδί
είναι οι διευθυντές των σχολείων.

Πράγµατι, τα στοιχεία που µας ήρθαν µέσω των περιφερει-
ακών διευθύνσεων είναι πολλά, όπως και οι προτάσεις που µας
ήρθαν. Φαίνεται ότι µπορούµε να κάνουµε καλή αξιοποίηση
αυτού του δικτύου. Αυτή τη στιγµή υπάρχουν όπως είπατε και
εσείς, σε πολλές ενορίες πολλά προγράµµατα βοήθειας και στή-
ριξης όχι µόνο των αστέγων αλλά και των οικογενειών που έχουν
πρόβληµα. Υπάρχουν σε πολλούς δήµους κοινωνικά παντοπω-
λεία και δίκτυα στήριξης. 

Οι διευθυντές των σχολείων, γνωρίζουν καλύτερα από όλους
µας ποια παιδιά έχουν ανάγκη. Θα πω µε ιδιαίτερη ευαισθησία
ότι υπάρχουν διευθυντές σχολείων στους οποίους έχουν γίνει
επίσης περικοπές µισθών αλλά από το δικό τους υστέρηµα βοη-
θούν χωρίς να το ξέρει κανείς κάποια παιδιά. Υπάρχουν µάλιστα
και τοπικές επιχειρήσεις, που γνωρίζοντας συγκεκριµένα παιδιά

σε κάποια σχολεία προσφέρουν στα συγκεκριµένα σχολεία. Αυτό
όµως, δεν πρέπει να γίνεται µε τρόπο που να στιγµατίζονται τα
παιδιά. Αυτό γίνεται χωρίς κεντρική παρέµβαση και πρέπει να συ-
νεχίσει να γίνεται.

Αντιπαρέρχοµαι όχι τη δική σας καταγγελία αλλά τα όσα έγ-
γραφα έχουν έρθει και σε µας γιατί δεν µε ενδιαφέρει αυτήν τη
στιγµή η πολιτική σκοπιµότητα. Με ενδιαφέρει να ανταποκρι-
θούµε σε πραγµατικές ανάγκες και να µη βάλουµε ταµπέλες σε
παιδιά και σε οικογένειες.

Μπορούµε και µε άλλα χρηµατοδοτικά εργαλεία να αντιµετω-
πίσουµε το πρόβληµα. Έχω έρθει σε επαφή µε τον κ. Μπόλαρη
από το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας που είναι υπεύθυνος για
το πρόγραµµα παιδική φτώχειας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό κύριε Πρόεδρε.
Την παιδική φτώχεια τη διαπιστώνεις στο σχολείο αλλά την αν-

τιµετωπίζεις στην οικογένεια. Έχουµε σκεφτεί µε τον κ. Μπόλαρη
και ήδη δροµολογείται αυτό το πρόγραµµα που η οικογένεια
λαµβάνει τη βοήθεια. Το παιδί πάει στο σχολείο κανονικά και το
πρόβληµα αντιµετωπίζεται χωρίς το παιδί να στιγµατιστεί. Είµα-
στε σε καλό δρόµο. Πιστεύω ότι αυτοί οι πόροι θα αξιοποιηθούν.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα συµφωνήσω ότι πέρα από το
συγκεκριµένο πρόγραµµα πρέπει να αξιοποιήσουµε και όποια
άλλη χρηµατοδοτική δυνατότητα υπάρχει, όπως τα τοπικά δί-
κτυα. Το Υπουργείο Παιδείας έχει αρµοδιότητα στο να κινητο-
ποιήσει και να ευαισθητοποιήσει το εκπαιδευτικό προσωπικό. Θα
το κάνουµε στο µέγιστο δυνατό βαθµό.

Πρέπει να σας πω ότι έχουµε έρθει σε επαφή και µε το δίκτυο
εταιρικής κοινωνικής ευθύνης. Υπάρχει και από κει ενδιαφέρον
να υπάρξει βοήθεια και χορηγίες. Από την Εκκλησία, από τον
ιδιωτικό τοµέα και από όλες τις χρηµατοδοτήσεις που έχει αυτήν
τη στιγµή η πολιτεία από το πρόγραµµα για την παιδική φτώχεια
και τα άλλα προγράµµατα θα µας βοηθήσουν, αρκεί να µπορέσει
αυτό το δίκτυο να λειτουργήσει και στην πράξη, γιατί λειτουργεί
πολλές φορές άτυπα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επόµενη είναι η τρίτη µε

αριθµό 445/24-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της
Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάν-
τως Μανωλάκου προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
αποκατάστασης της διακοπής του νερού στο νησί της Αίγινας.

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Μανωλάκου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Πάρης Κουκουλόπουλος.

Το λόγο έχει η κ. Μανωλάκου για να διατυπώσει την επίκαιρη
ερώτησή της.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τριτοκοσµικές σκηνές, σκηνές εξαθλίωσης αντιµετώπισαν οι

κάτοικοι της Αίγινας για τέσσερις µέρες. Οι βρύσες είχαν στραγ-
γίξει από νερό σε κάθε λαϊκό σπίτι, σε κάθε µαγαζί, αν και βε-
βαίως τους λογαριασµούς τούς είχαν πληρώσει! Γιατί συνέβη
αυτό; Διότι για το ζήτηµα του νερού, που βασανίζει εδώ και χρό-
νια την Αίγινα, δεν ενδιαφέρθηκε ποτέ, καµµία κυβέρνηση, να
δώσει λύση. Μάλιστα, δεν είναι κι η πρώτη φορά που το αντιµε-
τωπίζουν, αλλά κάθε φορά είναι και πιο οξυµµένο, τη στιγµή µά-
λιστα που τα τιµολόγια ύδρευσης στην Αίγινα είναι πολύ πιο
αυξηµένα σε σχέση µε το Λεκανοπέδιο. Η διαφορά ξεπερνάει το
300%. 

Ωστόσο, η αιτία και αυτής της διακοπής ήταν η µείωση της
κρατικής επιδότησης προς το δήµο. Και µάλιστα, οι εταιρείες
αυτές που τροφοδοτούν το νησί, παρ’ όλο που έχουν τροµερά
κέρδη, τελείως απροειδοποίητα και ξαφνικά, όχι µόνο έκοψαν το
νερό, αλλά δυσκόλεψαν ακόµη και το να συνδέσουν τις υδροφό-
ρες του Πολεµικού Ναυτικού µε το κεντρικό δίκτυο. Έτσι είναι ο
ιδιώτης. Για το κέρδος δεν υπολογίζει τίποτα, ούτε καν αυτό το
υπέρτατο αγαθό του νερού!

Υπάρχουν φηµολογίες ότι η Κυβέρνηση, µέσα απ’ αυτές τις
διαδικασίες, πιέζει για φορολόγηση εκ µέρους των δηµοτικών
αρχών και για αύξηση του τιµολογίου του νερού. Κι αυτό αφορά
και την Αίγινα.
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Εµείς θέτουµε το ζήτηµα ότι τέτοιες καταστάσεις δεν πρέπει
να επαναληφθούν, ότι ο δήµος πρέπει να χρηµατοδοτηθεί και να
εξασφαλίζει νερό στους κατοίκους, ότι οι κάτοικοι πρέπει να απο-
ζηµιωθούν για τις ηµέρες διακοπής, αλλά κι ότι πρέπει να παρ-
θούν και µέτρα ενάντια στις δύο εταιρείες τροφοδοσίας, που
διέκοψαν το νερό απροειδοποίητα και αυθαίρετα.

Δεδοµένου, λοιπόν, ότι το νερό αποτελεί κοινωνικό αγαθό,
εµείς σας ρωτάµε: Ως Κυβέρνηση, ποιος είναι ο σχεδιασµός σας
για να λυθεί οριστικά το θέµα του νερού στο Νησί της Αίγινας,
που έχει πάνω από είκοσι χιλιάδες κατοίκους και µάλιστα, έτσι
ώστε να ισχύει κι εκεί το ίδιο τιµολόγιο µε το Λεκανοπέδιο και µε
δεδοµένο επίσης το ότι έχουν κατατεθεί επανειληµµένα και µε-
λέτες για κατασκευή υποθαλάσσιου αγωγού ύδρευσης και οµό-
φωνα το έχουν ζητήσει. Τέλος, ποια µέτρα θα ακολουθήσετε,
ώστε µέχρι την οριστική λύση του προβλήµατος να µην επιβα-
ρυνθούν οι κάτοικοι µε νέες ανατιµήσεις; Αρκετά έχουν πληρώ-
σει µέχρι τώρα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε την κ.
Μανωλάκου.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Κουκουλόπουλος.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, πριν από έναν αιώνα περίπου κάποιος -ξέ-

ρετε ποιος, όπως κι εγώ ξέρω και ο Πρόεδρος ξέρει- είπε ότι η
αλήθεια είναι επαναστατική. Στις µέρες µας τουλάχιστον ας δεχ-
θούµε ότι είναι επιβεβληµένη, ιδιαίτερα σε τέτοια ευαίσθητα θέ-
µατα.

Εγώ δεν σας εγκαλώ, δεν σας κατηγορώ ότι δεν λέτε την αλή-
θεια, αλλά πρέπει να σηµειώσω ότι µάλλον είστε µερικώς πλη-
ροφορηµένη. Διότι τα στοιχεία που έχω στη διάθεσή µου και σε
λίγο θα είναι και στη δική σας διάθεση, µε την κατάθεσή τους
στα Πρακτικά, δεν δικαιολογούν ούτε τον τόνο ούτε βέβαια την
τεκµηρίωση της ερώτησης, όπως τουλάχιστον απευθύνεται στην
Κυβέρνηση.

Δεν θα πω αναλυτικά τα γεγονότα. Απλώς, θα ξεκινήσω και
στις δύο φάσεις της απάντησής µου πιστεύω ότι θα σας καλύψω
επαρκέστατα, πιο πολύ από επαρκώς σε κάθε περίπτωση.

Πρώτον, αδιαφορία της πολιτείας στο συγκεκριµένο γεγονός
δεν υπήρξε, διότι είπατε ήδη εν τη ρύµη του λόγου σας ακόµη
και για φρεγάτα του Πολεµικού Ναυτικού που κινητοποιήθηκε
για να καλύψει το πρόβληµα. Θα έλεγα µάλιστα: Υπερβολική η
κινητοποίηση, αν λάβει κανείς υπ’ όψιν του αυτό που ο Δήµαρχος
της Αίγινας στην έγγραφη απάντησή του ισχυρίζεται, ότι δηλαδή
η διακοπή επί τετραήµερο αφορούσε µικρό µέρος των κατανα-
λωτών. Αυτό τουλάχιστον λέει ο δήµος. Δεν είµαι σε θέση να το
προσυπογράψω. Λέω πάντως τι λέει ο Δήµαρχος κι ο Δήµος της
Αίγινας.

Πάµε στα πιο ουσιαστικά. Είχε δίκιο ο µεταφορέας που στα-
µάτησε; Σε καµµιά περίπτωση. Και πρέπει να κινηθούν αυτοί που
έχουν τις σχετικές συµβάσεις µαζί του, να του βάλουν εάν θέλετε
ακόµα και κυρώσεις για να µην είναι σε οµηρία και το νησί και οι
κάτοικοι. Όµως, αυτό δεν ήταν αποτέλεσµα του ότι επίσης
υπήρξε αδιαφορία. Η προγραµµατισµένη επιχορήγηση ήταν
1.350.000 ευρώ για τη µεταφορά νερού του Δήµου Αίγινας και
µε κατεπείγουσα συνεδρίαση της αρµόδιας επιτροπής της περι-
φέρειας Αττικής προστέθηκαν άλλες 200.000 επιχορήγηση. Και
ήδη αυτήν τη στιγµή έχουν πληρωθεί 1.550.000 ευρώ, ποσό που
προβλέφθηκε και για εφέτος και καλύπτει κάτι περισσότερο από
τα 2/3 του συνολικού κόστους που πληρώνεται στον µεταφορέα.

Παραπέρα, όπως προκύπτει από έγγραφο που θα καταθέσω,
ο Δήµος Αίγινας έχει χρηµατοδοτηθεί µε 2.500.000 εκατοµµύρια
ευρώ από το Υπουργείο Εσωτερικών στο πλαίσιο του προγράµ-
µατος «Θησέας» για µικρά έργα που αφορούν χερσαία έργα για
την ύδρευση και επίσης στα µέσα Φεβρουαρίου θα έχει ανάδοχο
για έργο 6.500.000 ευρώ, που αφορά την ολοκλήρωση των
έργων που έχουν σχέση µε δεξαµενές, αγωγούς, δίκτυα και όλα
τα υπόλοιπα.

Επίσης, για να είναι ολοκληρωµένο το πρώτο σκέλος της απάν-
τησης - αυτό θα ξεκινήσω εξάλλου από το δεύτερο- γνωρίζουν
οι κάτοικοι της Αίγινας και η Δηµοτική Αρχή ότι το έργο του υπο-
θαλάσσιου αγωγού, που δίνει µία οριστική λύση στο πρόβληµα,

είναι ήδη υπό ένταξη στο ΕΣΠΑ, µε συντονισµένες ενέργειες
στην Περιφέρεια Αττικής και της Κυβέρνησης. Άρα, µόνο για
αδιαφορία δεν µπορεί κανείς να κατηγορήσει τις αρχές.

Υπάρχουν προβλήµατα και ζητήµατα, για τα οποία θα µιλήσω
στο δεύτερο σκέλος της απάντησής µου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η κυρία

Διαµάντω Μανωλάκου για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή
της.

Ορίστε, κυρία Μανωλάκου, έχετε το λόγο.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Το αν είµαστε ενηµερωµένοι ή εάν

υπάρχει αλήθεια ή ψέµα, τέσσερις ηµέρες χωρίς νερό, είναι πολ-
λές, κύριε Υπουργέ. Είναι γεγονός. Αν πάτε στον ηλεκτρονικό
Τύπο, θα δείτε και τις διαµαρτυρίες, αλλά και τις κινητοποιήσεις
που έγιναν στην Αίγινα. Δεν είναι παλαβοί αυτοί οι άνθρωποι.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Προφανώς.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Αυτό που προσπαθούσαν ήταν να
λύσουν το θέµα µέσα από γεωτρήσεις, που δεν είναι καλής ποι-
ότητας το νερό. Μάλλον εσείς πρέπει να συνεργαστείτε µε το
δήµο και να µάθετε ολόκληρα τα προβλήµατα, για να βοηθήσετε
οριστικά. Γιατί όταν µου λέτε µε αυτές τις χρηµατοδοτήσεις για
δεξαµενές και αγωγούς, αυτό δεν λύνει το πρόβληµα. Το πρό-
βληµα είναι ο υποθαλάσσιος αγωγός, που καθυστερεί εδώ και
δεκαετία. Ξέρετε πόσες φορές το έχουν υποσχεθεί οι κυβερνή-
σεις, όχι µόνο η δική σας αλλά και οι προηγούµενες και οι πιο
προηγούµενες.

Το λέω, γιατί το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος επιµένει σ’
αυτό, γιατί είναι η οριστική λύση, αλλά και η πραγµατική λύση
που θα δώσει, ανάσα σ’ αυτό το νησί, που απέχει µόλις δεκαέξι
ναυτικά µίλια από τον Πειραιά.

Και σε τελευταία ανάλυση λέτε ότι δεν αδιαφορήσατε. Μα, πέ-
ρασαν τέσσερις µέρες. Και η υδροφόρα του Πολεµικού Ναυτικού
την τέταρτη ηµέρα πήγε και µε χίλια προβλήµατα. Δηλαδή, εσείς
το θεωρείτε φυσιολογικό επί τέσσερις ηµέρες κανείς να µην έχει
νερό για τα στοιχειώδη;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ξέρουµε καλά -κι εσείς το ξέρετε ακόµα καλύτερα, γιατί προ-
έρχεστε από την τοπική αυτοδιοίκηση- ότι ο «Καλλικράτης» έχει
µειώσει δραστικά τους πόρους και αυτό υφίσταται και η Δηµο-
τική Αρχή της Αίγινας. Και µάλιστα µόνο το 2010-2011 οι περικο-
πές των κεντρικών αυτοτελών πόρων των περιφερειών και των
δήµων ήταν 1,4 δισεκατοµµύρια και οι µειώσεις θα είναι ακόµα
περισσότερες µε το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα.

Δεν πήρα καµµία απάντηση –και την περιµένω- για το τι θα κά-
νετε µέχρι να ενταχθεί αυτό το έργο. Θα ήθελα να σας πω ότι
την ένταξη του υποθαλάσσιου αγωγού και τη σύνδεση µε την
ΕΥΔΑΠ είναι κάτι που το ακούµε χρόνια. Εγώ περιµένω να µας
πείτε πότε θα γίνει µε χρονοδιάγραµµα. Μέχρι να ολοκληρωθεί
η σύνδεση, θα ήθελα να δεσµευθείτε ότι καµµία αύξηση στο τι-
µολόγιο του νερού δεν θα γίνει για τους κατοίκους της Αίγινας.

Ακόµη, τι µέτρα θα πάρετε, ούτως ώστε να µην επαναληφθεί
ξανά αυτό το φαινόµενο; Δεν µας απαντήσατε σε τίποτα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε την κ.
Μανωλάκου.

Ο κ. Πάρης Κουκουλόπουλος, Υφυπουργός Εσωτερικών, έχει
το λόγο για να δευτερολογήσει.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Κυρία συνάδελφε, προφανώς και δεν αµφισβήτησα το γε-
γονός της τετραήµερης διακοπής, απλά είπα –χωρίς µάλιστα να
το προσυπογράφω- ότι το έγγραφο του δήµου διατυπώνει τον
ισχυρισµό ότι αφορούσε µικρό µέρος των καταναλωτών και συγ-
κεκριµένες περιοχές.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Συγγνώµη, αν µου επιτρέπετε...
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Το ζήτηµα της αλήθειας αφορά την αδιαφορία της πολι-
τείας.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, οι πόροι κάθε
χρόνο µειώνονται. Έχω εδώ µπροστά µου το χαρτί από το Δήµο
Αίγινας, για τα µεταφορικά και είναι κάτι, που πρέπει να το λά-
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βετε υπ’ όψιν. Αν µειώνονται οι πόροι, σηµαίνει ότι το φαινόµενο
θα επαναληφθεί.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Σε κάθε περίπτωση σας λέω ότι πέρυσι τελικά δόθηκαν αυ-
ξηµένοι πόροι από τους αρχικά προϋπολογισθέντες κατά
200.000 ευρώ και έχουν προβλεφθεί ακριβώς οι ίδιοι.

Έχω µαζί µου σωρεία εγγράφων που δείχνουν ότι εκτός από
τη φρεγάτα, υπήρξε παρέµβαση του Υπουργού Οικονοµίας, Ανά-
πτυξης και Ανταγωνιστικότητας προς τους µεταφορείς µε τη δια-
βεβαίωση –που έγινε σε λίγες µέρες πράξη- της επιπλέον
επιχορήγησης, για να αποπληρωθούν ληξιπρόθεσµες οφειλές.

Όµως, για το επίµαχο θέµα θέλω να σας πω δύο πολύ συγκε-
κριµένα και σοβαρά στοιχεία:

Πρώτον, το έργο που πραγµατικά δίνει την τελική λύση, και
είναι ο υποθαλάσσιος αγωγός, είναι δροµολογηµένο. Αυτήν τη
στιγµή συντάσσονται τεύχη δηµοπράτησης από την Περιφέρεια
Αττικής και έχω τη γραπτή διαβεβαίωση και του Περιφερειάρχη
–µε τον οποίο µίλησα- και του Αντιπεριφερειάρχη Νήσων, ο
οποίος λέει –εγγράφως µάλιστα- ότι όλα αυτά έγιναν γνωστά και
σε λαϊκή συνέλευση, όπου υπήρξαν δεσµεύσεις για χρονοδιά-
γραµµα που αφορά στο έργο του υποθαλάσσιου αγωγού σύνδε-
σης Σαλαµίνας-Αίγινας, ότι δηλαδή θα συνεχιστεί ο υφιστάµενος
και προς την Αίγινα.

Δεύτερον, από το ίδιο έγγραφο προκύπτει κάτι πολύ ενδιαφέ-
ρον από τους λογαριασµούς νερού, ότι δηλαδή οι ληξιπρόθε-
σµες οφειλές των καταναλωτών πλέον, µονίµων κατοίκων και
παραθεριστών, ανέρχονται σε πολλά εκατοµµύρια ευρώ.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Συγκεκριµένων µεγάλων κατανα-
λωτών και µετρηµένων στα δάκτυλα.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Συγκεκριµένων µεγάλων ή µικρών δεν ξέρω.

Όµως, ο δήµος –κατά την ταπεινή µου γνώµη- θα µπορούσε
να κινηθεί κατά αυτών –µεγάλων, µεσαίων ή µικρών- που οφεί-
λουν τέτοια ποσά, αφού οι οφειλές υπερβαίνουν κατά πολύ τις
οφειλές που έχει αντίστοιχα προς τους µεταφορείς. Και βέβαια,
αν νοικοκύρευε αυτούς τους λογαριασµούς, δεν θα χρειαζόταν
να προχωρήσει σε καµµία αύξηση στο νερό.

Κατά τα άλλα, βέβαια, και χωρίς να µιλώ συγκεκριµένα, θέλω
να διατυπώσω έναν γενικό προβληµατισµό -που πιστεύω για
όλους µας να είναι αφετηρία, κυρία συνάδελφε- ότι σε χώρες
όπου περιοχές αυτών αντιµετωπίζουν πιο έντονα φαινόµενα λει-
ψυδρίας, ξηρασίας και όλα συναφή –Κύπρος, Ισραήλ- µε συστη-
µατικές εργασίες υδροπονίας και µε µια άλλη λογική δεν
κουβαλούν νερό µε υποθαλάσσιους αγωγούς ή οτιδήποτε άλλο.

Εγώ δεν θέλω να αµφισβητήσω ένα έργο που ήδη βρίσκεται
σε εξέλιξη, αλλά προβληµατίζοµαι µήπως τελικά δεν κάνουµε
όλα αυτά που πρέπει. Όπως επίσης, µε προβληµατίζει πάρα
πολύ ένα σχετικό έγγραφο της ΕΥΔΑΠ νήσων, που λέει ότι αντί-
στοιχη πρόταση της ΕΥΔΑΠ νήσων για συνολική διαχείριση
νερού µε εξοικονόµηση, έλεγχο διαρροών, υδροπονία, καλλιέρ-
γειες και όλα τα υπόλοιπα απερρίφθη οµόφωνα τέλη Γενάρη από
το δηµοτικό συµβούλιο, που επιµένει στην κατασκευή του υπο-
θαλάσσιου αγωγού και µόνο.

Μήπως τελικά συνεχίζουµε µία λάθος πρακτική, η οποία µας
οδήγησε ως εδώ, στο συγκεκριµένο πρόβληµα του Δήµου της
Αίγινας; Κοιτάξτε, αυτός είναι δικός µου προβληµατισµός που
προκύπτει από την προσεκτική ανάγνωση όλων των εγγράφων.

Σε κάθε περίπτωση πάντως, σ’ αυτό που ρωτάτε υπάρχει
απάντηση, µάλιστα και γραπτή δέσµευση αυτών που πρέπει να
υπάρχουν και για την επιχορήγηση, για να µην έχουµε ατύχηµα
κατά τη διάρκεια του έτους και για την κατασκευή του έργου.

Πάντως, πιστεύω ότι όλοι θέλουµε να συµβάλουµε σε µία κα-
λύτερη κατάσταση στη χώρα µας συνολικά. Εγώ δεν έχω λόγους
να αµφισβητήσω αυτό που λέτε, ότι υπάρχουν µεγάλοι κατανα-
λωτές οι οποίοι έχουν σχέση µε τις οφειλές. Τελικά αυτό είναι
µία κραυγαλέα απόδειξη ότι τη νύφη τελικά την πληρώνει ο λαός.
Όταν, δηλαδή, µπαίνουµε σε έναν τέτοιο καθεστώς επιδότησης
στην επιδότηση, λογαριασµοί, δεν κάνουµε όλοι αυτό που πρέ-
πει, τελικά ο κακοµοίρης την πληρώνει, ο αδύναµος την πληρώ-
νει, αυτός που έχει λιγότερα µέσα και δυνατότητες να κάνει κάτι
διαφορετικό. Γι’ αυτό και είπα ως προβληµατισµό όλα τα υπό-

λοιπα.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Παρασκευάς

Κουκουλόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Και η Κυβέρνηση δεν µπορεί να
κάνει τον Πόντιο Πιλάτο και «να την πληρώνουν» αυτοί που πλη-
ρώνουν. Έτσι δεν είναι;

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Να πάει η Κυβέρνηση να κάνει διακοπή υδροδότησης σε
αυτούς που δεν πληρώνουν στην Αίγινα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώθηκε η συζή-
τηση επί της ερωτήσεως. Είναι µείζον το πρόβληµα της Αίγινας
και υποστηρίζουµε την ανάγκη επιλύσεως. Νοµίζω, όµως, ότι
αυτό το έργο πρέπει να προχωρήσει και θα πρέπει να επιµεί-
νουµε προς αυτήν την κατεύθυνση.

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 437/24-1-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Ηρούς Διώτη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, σχετικά µε τη στάση της Δηµοτικής Αρχής Τυρνά-
βου απέναντι στους δηµότες της για θέµατα ύδρευσης.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εσωτε-
ρικών, κ. Πάρης Κουκουλόπουλος.

Το λόγο έχει η κ. Ηρώ Διώτη, προκειµένου να διατυπώσει την
ερώτησή της.

ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ –το είπε η κ. Μανωλάκου στην αρχή της δικής

της ερώτησης- το νερό είναι ένας µοναδικός και αναντικατάστα-
τος φυσικός πόρος. Από το 1980 το Κοινοβούλιο αντιλήφθηκε
ότι η διατήρησή του πρέπει να τύχει και ιδιαίτερης µεταχείρισης
και να ιδρυθούν δηµοτικές επιχειρήσεις ύδρευσης και αποχέτευ-
σης, οι γνωστές ΔΕΥΑ, για να αναλάβουν αυτό το ρόλο.

Όπως γίνεται αντιληπτό το 1980 υπήρχε µία αναγκαιότητα να
υλοποιηθούν έργα υποδοµής, δικτύων µεταφοράς νερού, δι-
κτύων ύδρευσης και άρδευσης. Αυτό το ρόλο έπαιζε ο ν. 1069 και
το ειδικό τέλος 80% που προβλέπεται σε αυτόν. Από τότε, έχουν
γίνει πάρα πολλά. Το 2010 ήρθε ο ν. 3851, ο «Καλλικράτης», και
υποχρέωσε τους δήµους να ιδρύσουν νέες ΔΕΥΑ στις έδρες των
νέων διευρυµένων δήµων µε τις συγχωνεύσεις των ΔΕΥΑ, που
κατ’ αρχάς ήταν των δήµων.

Αυτό, όµως, κύριε Υπουργέ, είχε ως απότοκο την εκτόξευση
των τιµολογίων του νερού σε πρωτοφανή επίπεδα στην πλειονό-
τητα των παλαιών κυρίως συγχωνευθέντων δήµων. Η κατακό-
ρυφη, όµως, αύξηση των τιµολογίων ύδρευσης, αλλά και η
επιβολή του ειδικού τέλους του 80% δεν ήταν ουρανοκατέβατες.
Επιβλήθηκαν µε αποφάσεις δηµοτικών συµβουλίων, συνήθως µε
τη συγκατάθεση φιλοκυβερνητικών πλειοψηφιών των δηµοτικών
αρχών.

Και εδώ, κύριε Υπουργέ, αρχίζουν οι αρρυθµίες. Έχουµε ΦΠΑ
στο νερό 13%, ειδικό τέλος 80% µε καπέλο 23% στο ΦΠΑ και αντί
να υπολογίζεται στην πραγµατική κατανάλωση, υπολογίζεται
στην πλασµατική, γνωστή και ως ελάχιστη κατανάλωση, ταρίφα
που µόνοι τους οι δήµοι καθορίζουν. Και αυτό παρά τα οριζόµενα
στην εγκύκλιο 16 που είχε στείλει το Υπουργείο σας για τον υπο-
λογισµό των χρεώσεων ύδρευσης.

Κύριε Υπουργέ, στον Αµπελώνα του Δήµου Τυρνάβου οι κά-
τοικοι βρίσκονται σε αναβρασµό πάνω από έξι µήνες. Κλήθηκαν
να πληρώσουν ένα δηµόσιο και κάτι παραπάνω από απαραίτητο
αγαθό, το νερό, 500% πάνω απ’ ότι το πλήρωναν τα προηγού-
µενα χρόνια. Οι ηλικιωµένες κυρίες στις λαϊκές συνελεύσεις έλε-
γαν ότι µε συντάξεις των 400 και 500 ευρώ, κλήθηκαν να
πληρώσουν λογαριασµό νερού αξίας 750 ευρώ. Σε κλειστά σπί-
τια οι ιδιοκτήτες των οποίων έλειπαν και διαµένουν αλλού, έφθα-
σαν λογαριασµοί των 500 και παραπάνω ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Οι άνθρωποι οργανώθηκαν και διαµαρτυρήθηκαν. Μάζεψαν

περίπου τέσσερις χιλιάδες υπογραφές και λογαριασµούς, για να
τους επιστρέψουν στη δηµοτική αρχή και να ζητήσουν µείωση
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των τιµολογίων. Ξέρετε ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Να βρεθούν
αντιµέτωποι µε άντρες της Ελληνικής Αστυνοµίας, τους οποίους
είχε καλέσει ο δήµαρχος και να τους απαγορευθεί η είσοδος στη
συνεδρίαση του δηµοτικού συµβουλίου, να συλληφθεί µε τη δια-
δικασία του αυτόφωρου ένας εξ αυτών µπροστά στο παιδί του
σε ένα σούπερ µάρκετ, λες και ήταν κοινός εγκληµατίας και να
εκκρεµεί σε βάρος επτά εξ αυτών, δίκη αφού δήµαρχος και πρό-
εδρος του δηµοτικού συµβουλίου έδωσαν λίστες µε εχθρούς του
δήµου.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε να µας πείτε ποια θέση
παίρνετε απέναντι στην αδιανόητη αυτή στάση της Δηµοτικής
Αρχής του Τυρνάβου να ποινικοποιήσει την αντίδραση των δη-
µοτών, δίνοντας µάλιστα και τα επτά ονόµατα κατοίκων που συµ-
µετείχαν στις κινητοποιήσεις.

Δεύτερον, θα θέλαµε να µας πείτε αν προτίθεται το Υπουργείο
να προχωρήσει σε νοµοθετική ρύθµιση για ορισµό ανώτατου
πλαφόν στην τιµή του κυβικού ύδρευσης, αλλά και για πάγωµα
της επιβολής του ειδικού τέλους 80%.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-

πουργός Εσωτερικών κ. Πάρης Κουκουλόπουλος να λάβει το
λόγο.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Πριν από µία εβδοµάδα, είχα µιλήσει στο συνάδελφο της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας για τη σκέψη που βρισκόταν σε δια-
βούλευση µε την Ένωση των Δηµοτικών Επιχειρήσεων Ύδρευ-
σης Αποχέτευσης για τη θεσµοθέτηση της δυνατότητας για
κοινωνικό τιµολόγιο από µέρους των ΔΕΥΑ. Την Τετάρτη θα
δοθεί και στην Ένωση των ΔΕΥΑ, όπως και την Κεντρική Ένωση
Δήµων και στην Ένωση Περιφερειών το σχετικό νοµοσχέδιο, στο
οποίο έχει περιληφθεί και η σχετική διάταξη.

Όχι, σε καµµιά περίπτωση δεν µπαίνει ζήτηµα πλαφόν και η ίδια
η ερώτησή σας είναι η απάντηση, κυρία Διώτη. Διότι, όπως προ-
κύπτει από την ενηµέρωση που είχαµε στο Υπουργείο από τα έγ-
γραφα της ΔΕΥΑ, της αστυνοµικής διεύθυνσης για όλα αυτά που
περιλαµβάνονται στην ερώτησή σας και έπρεπε να ενηµερω-
θούµε, προκύπτει ότι η ΔΕΥΑ του Αµπελώνα επί χρόνια ολόκληρα,
παρά το νόµο, δεν επέβαλε το 80%, το οποίο πρωτοενεργοποίησε
ο αείµνηστος Λαµπρούλης, Δήµαρχος στη Λάρισα, που δεν
υπήρξε ποτέ φιλοκυβερνητικός, κατά καµµία διάσταση και ηγή-
θηκε της ίδρυσης της ένωσης των ΔΕΥΑ.

Είχα την τιµή να τον γνωρίσω -πρωτοεκλεγµένος δήµαρχος-
και να λειτουργήσω µαζί του επί τέσσερα χρόνια στην ένωση των
ΔΕΥΑ. Πολύ διαφορετικά σκεπτόταν πριν από χρόνια. Ήταν τα
λεφτά -το 80%- στόχευε στο να υπάρχουν διακριτοί λογαριασµοί,
για να καλύπτεται η ιδία συµµετοχή για την κατασκευή των απα-
ραίτητων έργων υποδοµής, ύδρευσης και αποχέτευσης σε όλους
τους δήµους της χώρας.

Αναρωτιέµαι: Η Ελλάδα του 1980 σκεφτόταν πιο ορθολογικά
από την Ελλάδα του 2012; Αυτό είναι το ερώτηµα. Κατά τα άλλα,
πρέπει να σας πω ότι αυτή τη στιγµή είµαστε σε συνεργασία µε
το Υπουργείο Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, έτσι ώστε τα
έργα των ΔΕΥΑ να εξοµοιωθούν µε τα έργα των δήµων, που είναι
νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, έτσι ώστε ο ΦΠΑ των έργων
να είναι επιλέξιµος από τα ευρωπαϊκά προγράµµατα και κατά συ-
νέπεια, να µειωθεί η ανάγκη άµεσης εκταµίευσης από την
πλευρά των δήµων για δικά τους ποσά. Διότι αυτήν τη στιγµή οι
ΔΕΥΑ, εκτός από την ιδία συµµετοχή, πρέπει να καλύψουν και το
ΦΠΑ που δεν είναι επιλέξιµος, µε αποτέλεσµα να βρίσκονται απέ-
ναντι σε ένα ιδιαίτερα δυσεπίλυτο πρόβληµα, αν και βέβαια πρέ-
πει να σας πω ότι ο ΦΠΑ αυτός συµψηφίζεται µε το ΦΠΑ που
κάποιος εισπράττει από τους καταναλωτές και µία ΔΕΥΑ που έχει
σειρά, µπορεί να τη βρει αυτήν τη σειρά. Εν πάση περιπτώσει,
εγώ σας είπα τι κάνουµε. Αυτά που µπορούµε και πρέπει να τα
κάνουµε τα κάνουµε.

Στο συγκεκριµένο θέµα, πάντως, θα επανέλθω -για να µην κα-
ταχραστώ το χρόνο- στο δεύτερο σκέλος της απάντησης για να
σας παράσχω κάποια στοιχεία που έχω στη διάθεση µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται η κ. Ηρώ
Διώτη να συνεχίσει στη δευτερολογία της.

ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Κύριε Υπουργέ, σε ό,τι αφορά αυτό που είπατε

για τον κ. Λαµπρούλη, φανταστείτε ότι ούτε καν τότε, το 1980, ο
κ. Λαµπρούλης και η ΔΕΥΑ Λάρισας -η οποία είναι υπόδειγµα σε
όλες τις ΔΕΥΑ και εσείς ως πρώην δήµαρχος το γνωρίζετε πολύ
καλά αυτό το πράγµα- είχε επιβάλει 80% ειδική εισφορά. Ήταν
40%, γιατί το 80% υποτίθεται ότι ήταν το ανώτατο τέλος που θα
µπορούσε να επιβληθεί. Αυτό είναι το πρώτο.

Το δεύτερο σε ό,τι αφορά τα στοιχεία που σας έδωσε ο κύριος
δήµαρχος -προφανώς η Δηµοτική Αρχή Τυρνάβου- αυτό το ποσό
που υπολείπεται από το Δήµο Αµπελώνα, τον πρώην καποδι-
στριακό δήµο, ήταν 150.000 ανείσπρακτες οφειλές. Δεν έχει να
κάνει µε την ειδική εισφορά.

Εγώ θα σας καταθέσω και λογαριασµούς και να µου πείτε
εσείς πώς µπορεί ένας άνθρωπος να πληρώσει 480 ευρώ, 1.400
ευρώ, 500 ευρώ νερό σε µια περιοχή όπως είναι ο Δήµος Αµπε-
λώνα.

Την προηγούµενη Δευτέρα στην απάντηση του συναδέλφου,
του κ. Μουλόπουλου, είχατε πει: «Κάθε τοπική αρχή µπορεί και
πρέπει να κρίνεται από τους δηµότες της µε τον καλύτερο και
πιο διαφανή τρόπο κι έτσι κάπως γίνεται σε άλλες πιο ολοκλη-
ρωµένες κοινωνίες και ολοκληρωµένες πολιτείες, πιο συντεταγ-
µένες και λειτουργούσες πιο ορθολογικά από εµάς κι έτσι νοµίζω
ότι πρέπει να κάνουµε κι εµείς». Αυτά είναι δικά σας λόγια.

Από την πλευρά του όµως, ο κύριος Δήµαρχος του Τυρνάβου
απέδειξε περίτρανα ότι όχι απλώς δεν δέχεται να κριθεί, αλλά
δεν ανέχεται και καµµία κριτική.

Εγώ θα σας πω και τα γεγονότα, κύριε Υπουργέ, γιατί ήµουν
και παρούσα σε πάρα πολλά από αυτά. Όταν οι διαµαρτυρόµενοι
πολίτες θέλησαν να παρακολουθήσουν τη συνεδρίαση του δη-
µοτικού συµβουλίου, όπου θα συζητιόταν η τιµολογιακή πολιτική
της ΔΕΥΑΤ για το 2012 για να ζητήσουν να συζητηθεί πρώτο το
θέµα και όχι εικοστό, βρέθηκαν αντιµέτωποι µε τη δηµοτική
οµάδα του δηµάρχου να έχει συνεδριάσει εν αγνοία των συµβού-
λων της αντιπολίτευσης και να έχει αποφασίσει να µην επιτρέψει
την είσοδο παρά µόνο σε αντιπροσωπεία των δηµοτών.

Απ’ όσα µπορώ να γνωρίζω, σύµφωνα µε την παράγραφο 1
του άρθρου 5 του πρότυπου κανονισµού λειτουργίας δηµοτικού
συµβουλίου, που δηµοσιεύτηκε σε ΦΕΚ στις 20 Απριλίου του
2011, οι συνεδριάσεις του δηµοτικού συµβουλίου είναι δηµόσιες
και ανοιχτές σε όλους τους πολίτες. Με ποιο, λοιπόν, δικαίωµα
εν κρυπτώ και παραβύστω αποφάσισε κάτι τέτοιο η δηµοτική
αρχή;

Επίσης, σε ανακοίνωσή της και σε συνέντευξη Τύπου η Δηµοτική
Αρχή Τυρνάβου χαρακτήρισε τους διαµαρτυρόµενους δηµότες και
µερίδα πολιτών τραµπούκους και προβοκάτορες που µε αντιδηµο-
κρατικό και βίαιο τρόπο δεν επιτρέπει να πραγµατοποιηθεί η συνε-
δρίαση αυτού του οργάνου. Θέλει θράσος να αποκαλέσει κάποιος
έτσι µερίδα εκατόν πενήντα µε διακόσιους ανθρώπους, που απο-
δεδειγµένα εκπροσωπούν τέσσερις χιλιάδες κόσµο.

Για να καταλάβουµε καλύτερα τα µεγέθη, ο πρώην Δήµος Αµ-
πελώνα έχει οχτώ χιλιάδες κατοίκους και εξ αυτών αντιδρούν οι
µισοί: το 50%, δηλαδή τέσσερις χιλιάδες. Αυτό νοµίζω απαντά
ως προς το αν πρόκειται για µερίδα ή για το µισό πληθυσµό του
δήµου.

Η δηµοτική αρχή αντί να καθίσει να ακούσει τους δηµότες, να
συζητήσει µαζί τους –έχουν καταθέσει και πρόταση οι δηµότες
στη λαϊκή συνέλευση- για την τιµολογιακή πολιτική του δήµου,
τι έκανε; Ονοµάτισε επτά εξ αυτών ως υποκινητές, ζήτησε µε
ονοµαστικές λίστες την προσαγωγή τους µέσω µηνυτήριας
αναφοράς στο αστυνοµικό τµήµα και κινήθηκε η διαδικασία του
αυτοφώρου και ένας εξ αυτών, όπως σας είπα, συνελήφθη
µπροστά στο παιδί του µέσα στο σούπερ-µάρκετ, λες και είναι
κοινός εγκληµατίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Επιχειρεί η δηµοτική αρχή έκδηλα να κατατροµοκρατήσει και

να νουθετήσει όσους τόλµησαν να συνεχίσουν τις αντιδράσεις.
Δηλαδή, το επόµενο βήµα ποιο θα είναι; Να βγει δηµοτικό
φιρµάνι µε το οποίο θα απαγορευθεί το συνταγµατικό δικαίωµα
του συνέρχεσθαι;

Κύριε Υπουργέ, θα περιµένουµε να δούµε αυτές τις
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νοµοθετικές ρυθµίσεις που λέτε. Παρ’ όλα αυτά, ελπίζω να µην
συντάσσεστε µε τη ρήση ότι ό,τι είναι νόµιµο είναι και ηθικό, γιατί
γνωρίζετε πολύ καλά ότι πλήττονται βάναυσα από µια
συγκεκριµένη πολιτική που ασκείται απ’ αυτήν την Κυβέρνηση
και καλούνται να πληρώσουν διάφορους ευφάνταστους φόρους
και εισφορές, εξωπραγµατικό ΦΠΑ, την ίδια στιγµή που οι µισθοί
και οι συντάξεις κυριολεκτικά κατρακυλούν. Σ’ αυτήν τη χρονική
στιγµή έρχονται οι ΔΕΥΑΤ να αυξήσουν τα τιµολόγια σε ύψη δυ-
σθεώρητα και να επιβάλουν το ειδικό τέλος 80%. 

Έχετε κάνει έστω και ένα δειγµατοληπτικό έλεγχο σχετικά µε
το πόσες από τις ΔΕΥΑΤ χρεώνουν το 80% σε πλασµατικές και
όχι πραγµατικές καταναλώσεις; Το 23% ΦΠΑ σε τέλος, δηλαδή
φόρο στο φόρο στην ουσία, που αλλού γίνεται;

Βάλτε επιτέλους, ένα «ταβάνι» στις τιµές των κυβικών ή στις
οριοθετήσεις των κλιµάκων κατανάλωσης και δώστε µία ανάσα,
όχι µόνο στους Αµπελωνίτες και Τυρναβίτες –εδώ έχουµε πάρα
πολλά παραδείγµατα, όπως η Κόρινθος και ο Βόλος και έρχονται
πολλοί δήµοι από πίσω- αλλά και σε πολίτες δεκάδων άλλων
δήµων στην Ελλάδα, που σταδιακά έρχονται και αυτοί αντιµέτω-
ποι µε αυτές τις τεράστιες και υπέρογκες αυξήσεις.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ηρώ Διώτη καταθέτει για τα

Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Εσωτε-
ρικών, ο κ. Πάρης Κουκουλόπουλος, έχει το λόγο για τη δευτε-
ρολογία του.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Εγώ θέλω να ξεκινήσω ευχαριστώντας σας, κυρία συνά-
δελφε, που διαβάσατε –και µε απαλλάξετε από το να διαβάζω-
τη γενική θέση γύρω απ’ αυτά τα θέµατα.

Δεν άλλαξε, προφανώς, σε µία εβδοµάδα. Ό,τι είπα στον κ.
Μουλόπουλο την περασµένη εβδοµάδα ισχύει και σήµερα και
δεν είναι προσωπική µου γνώµη. Το πιστεύουµε ως πολιτική ηγε-
σία, ως Υπουργείο Εσωτερικών, είναι γνώµη και της Κυβέρνησης.
Εγώ θέλω να πιστεύω ότι είναι γνώµη και κάθε λογικού ανθρώ-
που: ότι αυτά τα θέµατα τοπικά πρέπει να ρυθµίζονται και τοπικά
πρέπει να κρίνονται.

Σύµφωνα µε την εµπειρία µου, αφού την επικαλεστήκατε, θα
πω ότι εγώ ζήτησα από τη ΔΕΥΑΤ Τυρνάβου το τιµολόγιο. Παρα-
λογισµούς δεν είδα στο τιµολόγιο γι’ αυτό και θέλω να δω τους
λογαριασµούς, γιατί από το τιµολόγιο που έχω πάρει παραλογι-
σµοί δεν υπάρχουν. Υπάρχει µια µεγάλη αύξηση στη χρέωση
νερού στους µεγάλους καταναλωτές και φοβάµαι ότι δεν γίνεται
καλή διαχείριση από την πλευρά της ΔΕΥΑΤ, αλλά και των κατοί-
κων του Αµπελώνα και του Τυρνάβου...

ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Μιλάµε για κήπους.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Δεν σας αµφισβητώ. Σας είπα ότι θέλω τους λογαριασµούς
για να συνεχίσω περαιτέρω τον έλεγχο. Δεν αµφισβητώ αυτά που
έχετε στα χέρια σας.

Φοβάµαι -από την εµπειρία µου- ότι µάλλον δεν γίνεται καλή
διαχείριση ενός συγκεκριµένου θέµατος που συναντάµε σε όλη
τη χώρα. Τι γίνεται δηλαδή; Σύµφωνα µε την Ευρωπαϊκή Οδηγία
-αλλά πριν από την Ευρωπαϊκή Οδηγία, µε την κοινή λογική- ένα
αποτρεπτικό µέτρο της υπερκατανάλωσης είναι η κλιµακούµενη
χρέωση του νερού που όταν περνάει κάποια όρια, υπερτιµολο-
γείται. Αυτό το λέει και η Ευρωπαϊκή Οδηγία, αλλά νοµίζω ότι
πρώτα απ’ όλα το επιβάλλει η κοινή λογική, για να µην υπάρχει
υπερκατανάλωση. Πρέπει να είµαστε σε µία λογική οικονοµίας,
γιατί πρόκειται για φυσικό πόρο. Νοµίζω ότι σε αυτό συµφω-
νούµε όλοι.

Στην ύπαιθρο χώρα, βέβαια, αυτό είναι πολύ δύσκολο. Υπάρ-
χουν πάρα πολλοί κάτοικοι. Δεν υπάρχει δήµαρχος σε καποδι-
στριακό ή καλλικρατικό δήµο σήµερα πολύ περισσότερο, που να
µην ήρθε αντιµέτωπος µε αυτό το πρόβληµα. Η κατοικία, δη-
λαδή, που δεν είναι ακριβώς αγροτική, αλλά δεν είναι και αστική
και έχει διάφορες δραστηριότητες στον περίβολό της κατανα-
λώνει πολύ περισσότερο νερό από ό,τι µια µέση κατοικία στον
αστικό χώρο, µε αποτέλεσµα να βρίσκεται αντιµέτωπος ο δήµος

και ο καταναλωτής, οι ΔΕΥΑ και ο καταναλωτής µε τέτοιες χρε-
ώσεις.

Υπάρχουν τρόποι να αντιµετωπιστεί αυτό το πρόβληµα. Σε
πολλές περιοχές της χώρας αντιµετωπίστηκε. Νοµίζω ότι µπο-
ρούν έτσι να το αντιµετωπίσουν οι συγκεκριµένοι δήµοι. Μιλάω
έτσι, γιατί είµαστε σε µία συνεργασία µε την Ένωση των ΔΕΥΑ,
για να εξετάζουν τέτοιες λύσεις και να νοµοθετήσουµε κατόπιν
συµφωνίας σε λογική βάση και όχι περιπτωσιολογώντας.

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω κάτι. Εγώ θα συµφωνήσω µαζί
σας ότι προφανώς ό,τι είναι νόµιµο δεν είναι και ηθικό. Προφα-
νώς δεν ήρθα να απολογηθώ για λογαριασµό του δήµου, ο
οποίος, παρά του τι προβλέπει ο Δηµοτικός Κώδικας, επιχείρησε
να κάνει µε ατοµικές προσκλήσεις συνεδρίαση. Ο Κώδικας είναι
σαφής: Αν θες να κάνεις κεκλεισµένων των θυρών, πρέπει να
έχεις ειδική αυξηµένη πλειοψηφία 4/5. Δεν µπορείς να κάνεις κε-
κλεισµένων των θυρών συνεδρίαση. Και αυτή είναι µία κατάκτηση
–εγώ θα πω- της αυτοδιοίκησης, όχι των πολιτών, γιατί δίδει στην
αυτοδιοίκηση µια ανάσα η συµµετοχή του κόσµου. Τα δηµοτικά
συµβούλια και οι δηµοτικές αρχές ζητούν συµµετοχή των πολι-
τών πολλές φορές και δεν έχουν.

Πιστεύω ότι και εσείς συµφωνείτε -αν αληθεύουν αυτά που
λέει η αναφορά της Αστυνοµίας- ότι δεν έχουν καµµία δουλειά
σε ένα θέµα που αφορά τα τιµολόγια του Αµπελώνα εκπρόσωποι
από τη Θεσσαλία του κινήµατος «Δεν πληρώνω», περιφερόµενοι
ανά τη χώρα. Νοµίζω ότι πρέπει να ηρεµήσουνε...

ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Τώρα µιλάµε για ανθρώπους κατοίκους…
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Όχι, δεν είπα ότι εκπροσωπείτε κάποιους από αυτούς.
Επειδή µε τον πολιτικό σας χώρο συνεργάστηκα δεκαεννιά χρό-
νια στην αυτοδιοίκηση και υπερασπιστήκαµε τις ίδιες αρχές, τις
αρχές της αυτοτέλειας και της ευθύνης σε τοπικό επίπεδο, πι-
στεύω ότι µε αφορµή την ερώτηση πρέπει να στείλουµε επιτέ-
λους, εκεί που µπορούµε και κάποια κοινά µηνύµατα και προς τη
δηµοτική αρχή: δηλαδή, ότι οι νόµοι δεν ψηφίζονται για να τη-
ρούνται αλά καρτ, κατά βούληση.

Δηµόσιες, λοιπόν, πρέπει να είναι από τη µια µεριά οι συνε-
δριάσεις, αλλά και από την άλλη, πρέπει να στείλουµε και ένα
µήνυµα, ότι οι ενδιαφερόµενοι πρέπει να είναι αυτοί που θα είναι
εκεί για να συζητήσουν και όχι οι εκπρόσωποι του κινήµατος «Δεν
πληρώνω» από τα διόδια της Φθιώτιδας.

ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Μιλάµε για διακόσια µε τριακόσια άτοµα που δεν
είναι του κινήµατος «Δεν πληρώνω», αλλά είναι κάτοικοι του Αµ-
πελώνα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώθηκε η συζή-
τηση της επίκαιρης ερώτησης της κ. Διώτη.

Εισερχόµεθα στη τέταρτη µε αριθµό 440/24-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς τον Υπουργό Εθνι-
κής Άµυνας, σχετικά µε τον ελληνικό δορυφόρο «HELLAS SAT». 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αϊβαλιώτη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εθνικής Άµυνας κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος.

Παρακαλείται ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης να αναπτύξει την επίκαιρη ερώ-
τησή του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι που σήµερα απαντά στην επίκαιρη ερώτηση ο κ. Σπη-

λιόπουλος, ένας πολιτικός που έχει δώσει συγκεκριµένα δείγ-
µατα ήθους και ποιότητας στο δηµόσιο βίο.

Ζούµε µία ιδιότυπη και αποκρουστική γερµανοκρατία. Εκτός
από τον κ. Ράιχενµπαχ, έχουµε και τον κ. Φούχτελ, ακούµε τώρα
και τις αστειότητες περί διορισµού –λέει- επιτρόπου, αρµόδιου
για την Ελλάδα. Έχουµε παντού, ακόµα και στις κρατικές προ-
µήθειες, τη βαριά σκιά της Γερµανίας. Δεκάρα δεν πήραµε
ακόµα από τη «SIEMENS» ως αποζηµίωση. Βλέπω εδώ και τον κ.
Παπαδηµούλη, µε τον οποίο δώσαµε µεγάλη µάχη ένα χρόνο
τώρα στην Εξεταστική Επιτροπή για τη «SIEMENS»…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Για την «HELLAS SAT»
είναι η επίκαιρη ερώτηση, κύριε Αϊβαλιώτη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Θα φθάσω και εκεί, κύριε
Πρόεδρε. Και εκεί γερµανοκρατία είναι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα φθάσουµε µέσω
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Βρυξελλών και Γερµανίας;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Και µέσω Βρυξελλών! Σωστή

η παρατήρηση.
Βλέπω, λοιπόν, τον κ. Παπαδηµούλη, µε τον οποίο δώσαµε µε-

γάλη µάχη στην Εξεταστική Επιτροπή για τη «SIEMENS». Τίποτα
δεν έγινε! Καµµία αποζηµίωση δεν υπήρξε από τη «SIEMENS»
ούτε υπήρξε κάποια εξέλιξη µε τη «HOCHTIEF» και το αεροδρό-
µιο των Σπάτων! Υφιστάµεθα απειλές, για να παραµείνουµε
προσδεδεµένοι στο οικονοµικό άρµα της Γερµανίας και, παράλ-
ληλα, βλέπουµε κρίσιµους τοµείς της εθνικής µας οικονοµίας να
έχουν περάσει στα χέρια των Γερµανών. Όπου υπάρχει φιλέτο
της εθνικής µας οικονοµίας, καραδοκεί και µία γερµανική εται-
ρεία!

Οι φταίχτες, οι πρωταίτιοι, οι υπαίτιοι αυτής της νέας γερµα-
νοκρατίας και δανειοκρατίας, είναι τα δύο παλιά κόµµατα. Είναι
ο δικοµµατισµός των τελευταίων τριάντα ετών, µε µεγαλύτερη
ευθύνη, φυσικά, του ΠΑΣΟΚ που κυβέρνησε είκοσι δύο χρόνια,
αλλά και της Νέας Δηµοκρατίας που δεν έκανε τίποτα τα οκτώ
χρόνια που είχε την εξουσία, για να σταµατήσει την απώλεια της
εθνικής µας κυριαρχίας και το ράλι αυτού του ασύλληπτου δα-
νεισµού.

Πριν κάποια χρόνια, ακούσαµε, πράγµατι, µε περηφάνια όλοι
οι Έλληνες ότι αποκτούσαµε ως χώρα έναν δορυφόρο, µε πολύ
µεγάλη καθυστέρηση φυσικά σε σχέση µε την Τουρκία, η οποία
είχε θέσει σε τροχιά δύο δορυφόρους. Στο ειδησεογραφικό δελ-
τίο DEFENSE NET, αλλά και παντού στον ελληνικό Τύπο, ανα-
φέρθηκε στις 21 Ιανουαρίου η πολύ ανησυχητική είδηση της
πώλησης του ελληνικού δορυφόρου Hellas Sat, ο οποίος είναι
πολύτιµο συστατικό εργαλείο για την αµυντική θωράκιση και της
Ελλάδας και της Κύπρου, αλλά και για τη γενικότερη παρουσία
µας στη ζωτική περιοχή της Νοτιοανατολικής Μεσογείου.

Η Ελλάδα δεν είναι υπεύθυνη µόνο για το Αιγαίο και το Ιόνιο.
Είναι υπεύθυνη για όλη αυτήν την περιοχή και για την Κύπρο, µε
την οποία µας συνδέουν φυσικοί και εθνικοί δεσµοί, αλλά και διε-
θνείς συµφωνίες. Για την ευθύνη της Κύπρου, λοιπόν, όπου ζουν
επτακόσιες χιλιάδες Έλληνες, αλλά και της θαλάσσιας περιοχής
της, έχει ευθύνη η Ελλάδα και ο δορυφόρος είναι πολύ σηµαν-
τικό εργαλείο για την άσκηση του ρόλου µας.

Ήθελα, λοιπόν, να µάθω από την Κυβέρνηση αν υπάρχει ενδε-
χόµενο πώλησης του δορυφόρου. Επίσης, ποιος θα είναι ο αντί-
κτυπος στη λειτουργία των αµυντικών δοµών Ελλάδας και
Κύπρου; Όσον αφορά την Κύπρο, επαναλαµβάνω ότι δεν πρέπει
να ξεχνάµε ότι αποτελεί αναπόσπαστο µέρος του αµυντικού µας
χώρου, αφού εκεί ζουν επτακόσιες χιλιάδες Έλληνες και έχουµε
ζωτικά συµφέροντα στο νησί και στην περιοχή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-

πουργός Εθνικής Άµυνας κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος να
λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής

Άµυνας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για την επίκαιρη ερώτηση, την

οποία καταθέσατε, διότι δείχνει ότι υπάρχει ευαισθησία για σο-
βαρά θέµατα που άπτονται της ασφάλειας της χώρας µας και
της εθνικής µας άµυνας.

Θα απαντήσω επί της ουσίας στα ερωτήµατα τα οποία θέτετε.
Πρώτον, θέλω να θυµίσω ότι ο «Hellas Sat 2» είναι ένα πρό-
γραµµα το οποίο διαχειρίζεται µία κοινοπραξία εταιρειών του
ιδιωτικού τοµέα. Σ’ αυτό το σχήµα συµµετέχει και ο ΟΤΕ, ο
οποίος βεβαίως είναι µία ανώνυµη εταιρεία και αυτή τη στιγµή
την πλειοψηφία αυτής της εταιρείας την ελέγχουν γερµανικά
συµφέροντα. Αυτό έχει γίνει στο παρελθόν και γνωρίζουµε πολύ
καλά τι έγινε και πώς έγινε.

Κατά συνέπεια, η πώληση ή µη του µεριδίου του ΟΤΕ από το
δορυφόρο «Hellas Sat 2» συνιστά µία πράξη της ιδιωτικής οικο-
νοµίας και επ’ αυτού δεν µπορούµε να εκφέρουµε καµµία γνώµη
ως Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Ασφαλώς, αρµοδιότερο είναι το
Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, το οποίο µπορεί
να απαντήσει γι’ αυτό το ζήτηµα, διότι έχει και την εποπτεία σ’
αυτά τα θέµατα.

Όµως, εγώ θα απαντήσω σε σχέση µε το δεύτερο ερώτηµα
που είναι και πιο συγκεκριµένο και αφορά και τις Ένοπλες Δυνά-
µεις. Είναι γνωστό ότι υπάρχει µία σχετική σύµβαση, η οποία έχει
υπογραφεί µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και του «Hellas Sat
2» για την παροχή δύο αναµεταδοτών προς το ελληνικό δηµόσιο
αδαπάνως, χωρίς κόστος! Με βάση αυτήν τη σύµβαση, οι Ένο-
πλες Δυνάµεις και µετά από σχετικά αιτήµατα τα οποία έχουν
υποβάλει, χρησιµοποιούν τον έναν αναµεταδότη από το φάσµα
των 36 MHz για τις ανάγκες τις οποίες έχουν.

Η σύµβαση που αναφέρεται στην εκχώρηση του δορυφορικού
φάσµατος στο ελληνικό δηµόσιο έχει συναφθεί µεταξύ του
Υπουργείου Υποδοµών Μεταφορών και Δικτύων –θέλω να το το-
νίσω αυτό- και της εταιρείας «HELLAS SAT». Για την εξασφάλιση
αυτή έχει ήδη συνταχθεί µία Κοινή Υπουργική Απόφαση, η οποία
δεν έχει υπογραφεί ακόµα, έχει προωθηθεί. Πρέπει να υπογρα-
φεί για να κατοχυρώσει την εκχώρηση αυτού του δικαιώµατος
στις Ένοπλες Δυνάµεις, σε οποιαδήποτε περίοδο τα 36 ΜΗz µε
το φάσµα του ενός αναµεταδότη και σε περίπτωση που έχουµε
ένταση, κρίση ή ένοπλη σύγκρουση και µετά από την κήρυξη του
σχετικού µέτρου του εθνικού συστήµατος συναγερµού, να µπο-
ρεί να χρησιµοποιεί και τα 72 MHz, δηλαδή και το δεύτερο ανα-
µεταδότη, το ελληνικό δηµόσιο και οι Ένοπλες Δυνάµεις.

Όµως δεν έχει ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία, δεν έχει υπο-
γραφεί η κοινή υπουργική απόφαση και νοµίζω ότι είναι αρµο-
διότερο Υπουργείο. Εµείς θα προσφύγουµε στο Υπουργείο
Υποδοµών Μεταφορών και Δικτύων και στον αρµόδιο Υπουργό
και θα ζητήσουµε να υπογραφεί εγκαίρως αυτή η κοινή υπουρ-
γική απόφαση για να εξασφαλίσει απολύτως αυτές τις συχνότη-
τες οι οποίες θα χρησιµοποιούνται για τις Ένοπλες Δυνάµεις.

Στην δευτερολογία µου θα πω και κάποια ακόµα στοιχεία,
κύριε συνάδελφε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο κ. Αϊβα-
λιώτης να λάβει το λόγο, για να δευτερολογήσει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ κύριε Υπουργέ για
την απάντηση.

Διαβάζουµε στον ελλαδικό και στον κυπριακό Τύπο ότι η πώ-
ληση αυτού του δορυφόρου θα αποδώσει 140-150 εκατοµµύρια
ευρώ. Κάτι τέτοιο αναφέρεται. Δηλαδή, όσο κόστισε για δύο χρό-
νια η συντήρηση των έρηµων και ρηµαγµένων -εδώ που τα λέµε-
ολυµπιακών µας εγκαταστάσεων. Όποιος κοιτάξει τον προϋπο-
λογισµό θα δει ότι η συντήρηση αυτών των άδειων ολυµπιακών
εγκαταστάσεων για δύο χρονιές -που είναι και ρηµάδια στην
πλειοψηφία τους- κόστισε περίπου 140 εκατοµµύρια ευρώ. Δη-
λαδή, αν πουλήσουν οι Γερµανοί το δορυφόρο -σε αυτό το αί-
σχος έχουµε φτάσει να συζητάµε να πουλήσουν οι Γερµανοί τον
ελληνικό δορυφόρο Hellas Sat- θα αποκοµίσουν αυτό το όφελος,
140-150 εκατοµµύρια ευρώ.

Όµως, εδώ έχει δηµιουργηθεί το εξής θέµα, κύριε Υπουργέ:
Ο Γενικός Διευθυντής του ΟΤΕ -στον οποίο µετέχει και το ελλη-
νικό δηµόσιο- ο οποίος λέγεται Μιχάλης Τσαµάζ, φέρεται να
έκανε δηλώσεις σε σκοπιανό –δεν το κατάλαβα αυτό- πρακτο-
ρείο ειδήσεων, δηµοσιοποιώντας την πρόθεση πώλησης του ελ-
ληνικού δορυφόρου.

Τώρα, γιατί πήγε ο Γενικός Διευθυντής του ΟΤΕ σε σκοπιανό
πρακτορείο ειδήσεων κι έκανε τη δήλωση κι όχι σε ελληνικό πρα-
κτορείο ειδήσεων, αυτός ο ίδιος το ξέρει και αυτό ο ίδιος πρέπει
να το εξηγήσει.

Αυτά όµως, είναι τα απόνερα από την πώληση του ΟΤΕ, η
οποία ξεκίνησε από παλιά κι έφτασε σχεδόν στην πλήρη εκποί-
ησή του. Ο ΟΤΕ έχει φτάσει πλέον να είναι στα χέρια των Γερµα-
νών, κάτι για το οποίο προειδοποιούσε επί µαταίω εδώ και χρόνια
ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κι εδώ µέσα και στην Ευρωβουλή.

Στην Κύπρο και στην Ελλάδα υπάρχουν σταθµοί ελέγχου –
αυτό διαβάζουµε στον κυπριακό Τύπο- στους οποίους δίνεται
πρόσβαση στις σηµαντικές αµυντικές και άλλες πληροφορίες
που µεταδίδει ο δορυφόρος σε πραγµατικό χρόνο: τώρα, δη-
λαδή. Τώρα ο δορυφόρος µεταδίδει εικόνα. Εκεί που είναι
στραµµένος, την πληροφορία που θέλει να πάρει, ο ελληνικός
δορυφόρος την µεταδίδει τώρα στην Ελλάδα και στην Κύπρο,
κάτι που είναι ανεκτίµητο για τις Ελλαδικές και τις Κυπριακές
Ένοπλες Δυνάµεις, για την άµυνα της Ελλάδας και της Κύπρου.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΒ’ - 30 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                         3947



Εγώ ήθελα να ρωτήσω, κύριε Υπουργέ -δεν ξέρω αν είστε πρό-
χειρος να µου πείτε το εξής: το κυπριακό Υπουργείο Άµυνας, έχει
ενηµερωθεί ότι κάποιοι πουλάνε τον ελληνικό δορυφόρο στον
οποίο βασίζεται η άµυνα της Κύπρου; Η Κυπριακή Δηµοκρατία
έχει συµβόλαιο ως το 2040 µε την εταιρεία «HELLAS SAT». Θα
µου πείτε είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου Υποδοµών. Το δέ-
χοµαι.

Θέλω να σας παρακαλέσω –γνωρίζοντας την ευαισθησία που
έχετε- όσο γίνεται πιο γρήγορα -γιατί ανησύχησα από την απάν-
τηση που άκουσα, δεν λέω ότι είναι προσωπική σας ευθύνη- να
υπογραφεί αυτή η σύµβαση για να ξεαγχωθούν όσο είναι δυνα-
τόν, οι άνθρωποι που ασχολούνται µε την εθνική άµυνα και έχουν
πολύ σοβαρές ανησυχίες και στην Ελλάδα και στην Κύπρο.

Τι θα γίνει µε το συµβόλαιο που έχει υπογράψει η Κυπριακή
Δηµοκρατία µε την «HELLAS SAT»; Είναι µέχρι το 2040. Είµαστε
στο 2012. Εκτιµήσαµε τη ζηµιά που θα πάθουµε ως χώρα; Ενη-
µερώθηκε επισήµως το αδελφό κράτος η Κύπρος, για το χουνέρι
που θα πάθει από την πώληση τού δορυφόρου; Δηλαδή, τόσο
µυθώδες είναι αυτό το ποσό, που θα αποκοµίσει ο ΟΤΕ, 140 εκα-
τοµµύρια, που σπεύδει να εκποιήσει το δορυφόρο και τον ανα-
κοινώνει και στους Σκοπιανούς µάλιστα;

Ρωτάω και πάλι, τις συνέπειες για τον αµυντικό χώρο Ελλά-
δας-Κύπρου τις εκτιµήσαµε; Μήπως θα πρέπει, κύριε Υπουργέ,
διερωτώµαι, να παρέµβει γρήγορα η Κυβέρνηση, ώστε να δια-
σφαλιστεί ότι τίποτε δεν θα αλλάξει, µήπως γλιτώσουµε κάποια
ανεπανόρθωτη ζηµιά στην εθνική µας άµυνα;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Εθνικής Άµυνας κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος για να
δευτερολογήσει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής
Άµυνας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας πω ότι υφίστανται πολλαπλά
επικοινωνιακά συστήµατα σε όλη την επικράτεια για την άσκηση
διοίκησης και ελέγχου των Ενόπλων Δυνάµεων. Δεν χρησιµοποι-
είται µόνο αυτό το σύστηµα. Εποµένως, δεν υπάρχει κανένα
άµεσο πρόβληµα και θα έλεγα πως δεν υπάρχει και κανένα πρό-
βληµα µε τις πληροφορίες τις οποίες χρειάζεται το δικό µας
Υπουργείο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Το θέµα είναι το «αδαπάνως», γιατί µε τη σύµβαση την οποία,
όπως σας είπα στην αρχή, έχει υπογράψει το ελληνικό δηµόσιο
και το αρµόδιο Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Δικτύων
µε τον «Hellas SAT 2», δύο αναµεταδότες συνολικής ισχύος 72
MHz αδαπάνως, εκχωρούνται στο δηµόσιο. Και από αυτούς τους
δύο αναµεταδότες, τα 36 MHz τα χρησιµοποιεί ήδη το δικό µας
Υπουργείο, το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, αδαπάνως. Αυτό είναι
το θέµα. Και βεβαίως, σε περίοδο κρίσης, όπως σας είπα, µπορεί
µε βάση τις αποφάσεις οι οποίες λαµβάνονται, όπως ορίζει ο
νόµος, να χρησιµοποιούνται και τα 72 MHz. 

Εν πάση περιπτώσει, όµως, νοµίζω ότι θα πρέπει να λυθεί αυτό
το θέµα. Όπως σας είπα στην αρχή, υπάρχει σύµβαση η οποία
έχει υπογραφεί και η οποία πρέπει να τηρηθεί. Και ασφαλώς είναι
ανάγκη να υπογραφεί γρήγορα η κοινή υπουργική απόφαση
ούτως, ώστε αυτές οι συχνότητες να κατοχυρωθούν υπέρ των
Ενόπλων Δυνάµεων που τις έχουν και τη µεγαλύτερη ανάγκη και
τις χρησιµοποιούν περισσότερο, διότι η χρήση πληροφοριών από
άλλους δορυφόρους ή από οποιοδήποτε άλλο σύστηµα χρησι-
µοποιούµε, κοστίζει χρήµατα στις Ένοπλες Δυνάµεις και κατά
συνέπεια στον ελληνικό λαό.

Εποµένως αυτή η επένδυση η οποία έχει γίνει και η οποία έχει
δώσει συγκεκριµένα οφέλη µε βάση τη σύµβαση που σας είπα
προηγουµένως, η οποία έχει υπογραφεί µε το Υπουργείο Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων, θα πρέπει να εφαρµοστεί. Αυτό
είναι το θέµα. Διαφορετικά, δεν µπορούµε να παρέµβουµε στις
πράξεις µεταξύ ιδιωτικών εταιρειών ούτε και στο θέµα της Κύ-
πρου, γιατί και η Κύπρος είναι κυρίαρχο κράτος και έχει κάνει τις
δικές της συµφωνίες µ’ αυτόν το δορυφόρο και πρέπει να ανα-
ζητήσει τα δικά της δικαιώµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Όµως, εµείς –και εδώ κλείνω, κύριε συνάδελφε- θα προσπα-

θήσουµε το συντοµότερο δυνατόν και σε συνεργασία µε το αρ-
µόδιο Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων να έχουµε
γρήγορα την κοινή υπουργική απόφαση που θα κατοχυρώνει
αυτά τα δικαιώµατα υπέρ των Ενόπλων Δυνάµεων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Εθνικής Άµυνας κ. Κωνσταντίνο Σπηλιόπουλο.
Η πέµπτη µε αριθµό 436/24-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Δηµητρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Οικονο-
µικών και Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη φοροδιαφυγή
µέσω δελτίων του ΟΠΑΠ δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν έχετε το λόγο,
αλλά κατ’ οικονοµία…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Για ένα λεπτό, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, κύριε Παπα-
δηµούλη. Ορίστε, έχετε το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
διαµαρτυρηθώ εντόνως προς το Προεδρείο, για την, πολλοστή
φορά, ακύρωση µιας προγραµµατισµένης συζήτησης εδώ και µια
εβδοµάδα, σε επίκαιρη ερώτησή µου. Το θέµα σκανδαλίζει την
κοινή γνώµη. Εγκληµατικές οργανώσεις και δραστηριότητες ξε-
πλένουν το «µαύρο χρήµα» που αποκτούν ως προϊόν εγκλήµα-
τος, µέσω δελτίων του ΟΠΑΠ.

Ο γνωστός κ. Καραµπέρης, υπαρχηγός του κ. Βελόπουλου
στις περιφερειακές εκλογές, στο συνδυασµό «Καθαρές λύσεις,
καθαρά χέρια», φέρεται να έχει κερδίσει µέσα σε λίγα χρόνια,
δύο χιλιάδες διακόσια δελτία του ΟΠΑΠ. Ορισµένες φορές,
έπαιξε ταυτόχρονα και κέρδισε σε δεκάδες διαφορετικές πόλεις
της χώρας. Είναι ο µάγος Χουντίνι. Και ρωτάω το εξής: Τι θα γίνει
µ’ αυτήν την εγκληµατική δραστηριότητα σε βάρος του δηµοσίου
συµφέροντος, που, για να γίνεται χρόνια, σηµαίνει πως προφα-
νώς συµπράττουν και δηµόσιοι λειτουργοί και άνθρωποι του
ΟΠΑΠ και πράκτορες του ΟΠΑΠ;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πώς θα κλείσει αυτή η «µαύρη τρύπα» που προάγει και το έγ-
κληµα και τη φοροδιαφυγή;

Ο κ. Βενιζέλος, κύριε Υπουργέ, είναι στις Βρυξέλλες. Ωραία!
Όµως, εγώ ρώτησα τα Υπουργεία Πολιτισµού και Οικονοµικών,
που είναι συναρµόδια για το θέµα. Και υπάρχουν έξι τον αριθµό!
Ερωτώ, λοιπόν, δι’ υµών, γιατί δεν είναι εδώ ο κ. Γερουλάνος;
Γιατί δεν είναι εδώ ο κ. Νικητιάδης; Γιατί δεν είναι εδώ ο κ. Σαχι-
νίδης, ο κ. Οικονόµου ή ο κ. Μουρµούρας, που είναι στο οικονο-
µικό επιτελείο και είναι στα κυβερνητικά έδρανα; Γιατί δεν
εξουσιοδοτήθηκαν να απαντήσουν στο θέµα, όπως επιτρέπει και
επιβάλλει ο Κανονισµός;

Η κρυπτόµενη Κυβέρνηση στο συγκεκριµένο θέµα, έχει πε-
νήντα µέλη.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Φτάνει, κύριε Παπαδη-
µούλη.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Βενιζέλος έχει πέντε που θα µπορούσαν να τον αναπλη-

ρώσουν και δεν λείπουν. Γιατί δεν είναι εδώ;
Θα ήθελα –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- να ζητήσω, το

Προεδρείο της Βουλής και προσωπικά ο κ. Πετσάλνικος, να δια-
µαρτυρηθεί προς την Κυβέρνηση, γιατί έχουµε που έχουµε, πλη-
ρώνουµε που πληρώνουµε µια Κυβέρνηση µε πενήντα µέλη, είναι
ντροπή κανείς να µην έρχεται εδώ, να απαντήσει και να ακυρώ-
νονται προγραµµατισµένες συζητήσεις.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κατανοώ τη διαµαρτυ-
ρία σας, αλλά ως προς το Προεδρείο, δεν µπορεί να είναι απο-
δέκτης της διαµαρτυρίας σας και καταλαβαίνετε γιατί.

Ως προς τη γενική συναρµοδιότητα Υφυπουργών και Υπουρ-
γών, ξέρετε εκ της πείρας σας, ότι δεν µπορεί να γίνει. Παρα-
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δείγµατος χάριν, εγώ θέλω να κάνω τον συνήγορο του κ. Μουρ-
µούρα, ο οποίος είναι στην Αίθουσα –έτσι πρέπει να το κάνω-
διότι είναι στενές οι αρµοδιότητες, οι εξειδικεύσεις των αρµοδιο-
τήτων. Με το να γίνει ενηµέρωση στον Υφυπουργό, που δεν είναι
ούτε εκ πλαγίου συναρµόδιος -είναι και λεπτό και βαρύ το θέµα-
δεν πρέπει να το εννοήσουµε ότι µπορεί να γίνει και ο συγκεκρι-
µένος Υφυπουργός, που παρίσταται για άλλη ερώτηση, υπεύθυ-
νος.

Κατά τα λοιπά, θα διαµηνυθεί η διαµαρτυρία σας µέσω του
Προεδρείου στην Κυβέρνηση. Αυτή είναι η εξήγησή µου.

Προχωρούµε τώρα στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, η οποία
είναι η πρώτη µε αριθµό 412/23-1-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος, κ. Φραγκίσκου Παρασύρη, προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ενεργειακή δια-
σύνδεση της Κρήτης µε την ηπειρωτική Ελλάδα.

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβέρνησης, θα απαν-
τήσει ο αρµόδιος Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Ιωάννης Μανιάτης.

Παρακαλείται ο κ. Φραγκίσκος Παρασύρης να λάβει το λόγο,
προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µετά την ολοκλήρωση της µελέτης που έγινε

µε τη βοήθεια της ΔΕΗ, του ΔΕΣΜΗΕ και της Ρυθµιστικής Αρχής
Ενέργειας, καταδείχτηκε ότι η λύση για τη διασύνδεση της Κρή-
της µε το ηπειρωτικό σύστηµα ηλεκτροδότησης, είναι οικονοµι-
κότερη κατά 1,5 µε 2 δισεκατοµµύρια ευρώ, σε ένα βάθος
τριακονταετίας, πέραν των άλλων οικονοµικών και επενδυτικών
ωφελειών που θα έχει αυτό το εγχείρηµα. Μέσα, βέβαια, από την
ίδια τη µελέτη, φαίνεται η πρόθεση και του Υπουργείου έτσι,
ώστε να προχωρήσει και να γίνει η έναρξη των σχετικών διαδι-
κασιών κατασκευής.

Ωστόσο γύρω από το συγκεκριµένο έργο και εγχείρηµα, υπάρ-
χουν κάποιοι προβληµατισµοί που αφορούν τα ζητήµατα της
χρηµατοδότησης, τον κοινωνικό και τον οικονοµικό επιµερισµό
του έργου, αλλά και το ίδιο το χρονοδιάγραµµα του έργου. Μέσα
από τη συγκεκριµένη µελέτη προτείνονται τρία σενάρια διασύν-
δεσης, τα οποία αναλύονται και µέσα στην επίκαιρη ερώτηση
που σας έχω κάνει και δεν ξέρω κατά πόσο είναι σκόπιµο να τα
αναφέρουµε.

Πέραν, όµως, αυτών, υπάρχει µία θετική εξέλιξη για την Περι-
φέρεια της Κρήτης, η οποία αφορά την πρόσφατη κοινή πρωτο-
βουλία που έχει πάρει η Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση Κρήτης, µε
την Παγκρήτια Συνεταιριστική Τράπεζα, για τη δηµιουργία µιας
εταιρείας λαϊκής βάσης, η οποία θα δραστηριοποιηθεί στις µε-
γάλες επενδύσεις ανανεώσιµων πηγών ενέργειας και εν προκει-
µένω, η συγκεκριµένη παρουσιάζει το ενδιαφέρον της για το
έργο της ενεργειακής διασύνδεσης.

Με αφορµή, λοιπόν, αυτά και το µεγάλο αυτό έργο, οι ερωτή-
σεις είναι οι εξής:

Κατά πόσο και σε ποιο βαθµό παραµένει ακέραιη και στέρεη
η βούληση του Υπουργείου έτσι, ώστε να προχωρήσει το συγκε-
κριµένο έργο;

Εάν παραµένει ακέραιη και στέρεη, ποιους από τους τρόπους
διασύνδεσης προτείνετε και προκρίνετε σε αυτήν τη φάση, ποιο
είναι το χρονοδιάγραµµα και µε ποια µορφή χρηµατοδότησης;

Και σε κάθε περίπτωση, εάν έχετε ενηµερωθεί για την πρόταση
που έχει κάνει η Περιφέρεια Κρήτης, πώς έχει αξιολογήσει η ηγε-
σία του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής τη συγκεκριµένη πρόταση έτσι, ώστε σε συνεργασία µε
τη ΔΕΗ, να προχωρήσει το όλο εγχείρηµα;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Φραγκίσκο Παρασύρη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και

Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, είναι πολύ καλή
αυτή η ερώτηση …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πράγµατι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Και το λέω αυτό µε την έννοια,
ότι θέτει ένα πολύ σπουδαίο αναπτυξιακό ζήτηµα: το ζήτηµα της
ηλεκτρικής διασύνδεσης της Κρήτης µε το ηπειρωτικό σύστηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Κρήτη έχει ενεργει-
ακή αυτονοµία;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Έχει τώρα η Κρήτη αυτονοµία,
όπως έχουν ουσιαστικά και όλα τα νησιά του Αιγαίου. Αυτό δυ-
στυχώς δεν είναι θετικό και θα σας απαντήσω µετά γιατί δεν
είναι.

Πριν απαντήσω στην ουσία της ερώτησης του κ. Παρασύρη,
να κάνω δυο πολύ γενικά σχόλια, που θεωρώ ότι βάζουν στην ευ-
ρύτερη διάστασή του το ζήτηµα.

Το µεγάλο αναπτυξιακό πρόγραµµα της ηλεκτρικής διασύνδε-
σης όλων των νησιών του Αιγαίου και της Κρήτης µε το ηπειρω-
τικό σύστηµα, αποτελεί κατά την άποψή µας, το µεγαλύτερο
επενδυτικό πρόγραµµα της χώρας που µπορεί να ξεπεράσει τα
10 δισεκατοµµύρια µε 12 δισεκατοµµύρια ευρώ. Είναι ένα πρό-
γραµµα το οποίο –το τονίζω και θα το αποδείξω αµέσως µετά-
µπορεί να είναι και αυτοχρηµατοδοτούµενο. Άρα µιλάµε για ένα
πρόγραµµα πολύ ελκυστικό επενδυτικά, το οποίο έπρεπε εδώ και
δεκαπέντε χρόνια, να έχουµε ξεκινήσει.

Η δεύτερη παρατήρηση είναι, πως η ηλεκτρική διασύνδεση
της Κρήτης µε την ηπειρωτική Ελλάδα, µπορεί να αποτελέσει ένα
µεγάλο κοµµάτι αυτού που ονοµάζουµε –και ορθά ο κ. Παρασύ-
ρης το αναφέρει στην ερώτησή του- «µεσογειακός δακτύλιος»,
δηλαδή του ευρύτερου µεσογειακού προγράµµατος ηλεκτρικής
διασύνδεσης Ανατολικής Μεσογείου, Βορείου Αφρικής µε την
υπόλοιπη Ευρώπη. Είναι ένα τεράστιο επενδυτικό πρόγραµµα.

Άρα συζητούµε για ένα ζήτηµα, το οποίο αντικειµενικά, συνι-
στά µια πολύ µεγάλη επενδυτική παρέµβαση στο χώρο της ηλε-
κτρικής ενέργειας που ξεπερνά την Κρήτη, ξεπερνά την Ελλάδα
και συνιστά πια µια µεγάλη παρέµβαση ευρωαφρικανική.

Έρχοµαι τώρα στα βασικά χαρακτηριστικά της πρότασης του
κυρίου συναδέλφου. Θα σας αναφέρω δυο αριθµούς που τεκµη-
ριώνουν, γιατί πρέπει να προχωρήσουµε άµεσα.

Κάθε χρόνο η Ελλάδα δαπανά, σπαταλά, πετά στον αέρα για
την κατανάλωση πετρελαίου προκειµένου να τροφοδοτήσει τους
αυτόνοµους σταθµούς παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας στην
Κρήτη και στα υπόλοιπα νησιά του Αιγαίου, πάνω από 700 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Τα µισά περίπου απ’ αυτά, δηλαδή περίπου τα
350 εκατοµµύρια ευρώ, δαπανώνται, για να πληρώσουµε πετρέ-
λαιο ή µαζούτ, για τους σταθµούς ηλεκτροπαραγωγής της Κρή-
της.

Άρα και µόνο, αν συνυπολογίσει κανείς τη δαπάνη που ούτως
ή άλλως η εθνική οικονοµία, τα ελληνικά νοικοκυριά, όλοι εµείς,
κάνουµε κάθε χρόνο, θα δει ότι το συγκεκριµένο πρόγραµµα
είναι οικονοµικά βιώσιµο.

Απαντώ, λοιπόν, ευθέως στον κύριο συνάδελφο: Η απόφαση
της Κυβέρνησης είναι, να προχωρήσουµε την ηλεκτρική διασύν-
δεση. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι µε βάση τη µελέτη που ολοκλη-
ρώθηκε πριν λίγους µήνες, έχουµε δυο πολύ βασικά σενάρια που
εξετάσαµε.

Το πρώτο σενάριο ήταν η αυτόνοµη ανάπτυξη της Κρήτης µε
σταθµούς παραγωγής στην Κρήτη και µε εναλλακτικές υποπερι-
πτώσεις: Πρώτον, πετρέλαιο. Δεύτερον, φυσικό αέριο. Και στις
δυο περιπτώσεις, µε δεδοµένη ανάπτυξη γύρω στα 350 MW από
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, αυτό έχει ένα κόστος στην περί-
πτωση του πετρελαίου και των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας,
9,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ στην περίπτωση του φυσικού αε-
ρίου και των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, 8,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ.

Το δεύτερο σενάριο ήταν η ηλεκτρική διασύνδεση µε υποβρύ-
χιο καλώδιο. Εδώ έχουµε τρεις πολύ βασικές περιπτώσεις: Η
πρώτη περίπτωση είναι να συνδεθεί η Κορακιά µε τη Μονεµβασιά
και µετά, µε εναέριο καλώδιο, να φτάσει στη Μεγαλόπολη. Η δεύ-
τερη περίπτωση είναι να συνδεθεί η Κρήτη µε την Αττική. Και η
τρίτη περίπτωση είναι να γίνουν και τα δυο µαζί.

Στο δεύτερο σενάριο της υποβρύχιας διασύνδεσης, τα κόστη
είναι πάνω από 1 δισεκατοµµύριο ευρώ λιγότερα. Όλα αυτά φυ-
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σικά, έχουν ένα βάθος τριακονταετίας. Δηλαδή Κρήτη-Πελοπόν-
νησος έχει κόστος 7,5 δισεκατοµµύρια, Κρήτη-Αττική έχει κόστος
8 δισεκατοµµύρια και τα δύο µαζί, για λόγους ασφαλείας, έχουν
κόστος 8,5 δισεκατοµµύρια.

Άρα, συνοψίζοντας στην πρωτολογία µου, κύριε συνάδελφε,
η απάντηση είναι, ότι η Κυβέρνηση προωθεί –και θα το πράξουµε
µέσα στο 2012, γιατί τώρα, επικαιροποιείται- τη µελέτη ανάπτυ-
ξης του συστήµατος µεταφοράς. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι είναι
κυλιόµενος και ανά δεκαετία, αυτός ο σχεδιασµός. Άρα µέσα στο
2012, τα πορίσµατα αυτής της µελέτης θα καταγραφούν στο
στρατηγικό σχεδιασµό της χώρας.

Απάντηση δεύτερη, για να δώσω µία πρώτη νύξη στο σχόλιο
που κάνατε: Ναι, την Παγκρήτια Τράπεζα και τον περιφερειάρχη
Κρήτης τους είδα εγώ την προηγούµενη εβδοµάδα. Κατέθεσαν
την πρότασή τους. Πρέπει να σας πω ότι είναι µία πολύ ενδιαφέ-
ρουσα πρόταση, αλλά, όπως αντιλαµβάνεστε, η απάντηση που
δόθηκε από την πλευρά του Υπουργείου ήταν προφανής, µε
στόχο τη διατήρηση και της διαφάνειας. Οφείλουν να απευθυν-
θούν στη Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, στη ΡΑΕ, να απευθυνθούν
ασφαλώς και σ’ άλλους χρηµατοδότες και πάντα στο πλαίσιο της
ισότιµης µεταχείρισης όλων των επενδυτικών προτάσεων, θα
υπάρξει αντίστοιχη αντιµετώπιση.

Η συγκεκριµένη πρόταση όµως έχει ένα πολύ µεγάλο πλεονέ-
κτηµα. Έχει το πλεονέκτηµα της κοινωνικής αποδοχής από την
κοινωνία της Κρήτης και ταυτόχρονα, έχει το πλεονέκτηµα της
διασποράς των ενδιαφεροµένων επενδυτών σε χιλιάδες µικροε-
πενδυτές, που είναι οι καταθέτες της Παγκρήτιας Τράπεζας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Γι’ αυτό λέµε, µακάρι
να ευδοκιµήσει αυτή η πρόταση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εγώ δεν επιτρέπεται δηµοσίως
να το πω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, όχι. Υπό τους
όρους της διαφάνειας και των διαγωνισµών.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): … µπορώ να πω όµως ότι οι προ-
τάσεις θα αξιολογηθούν όλες και των ιδιωτών επενδυτών και η
συγκεκριµένη, στην οποία αναφέροµαι, µε όρους διαφάνειας και
αποτελεσµατικότητας, αλλά δεν µπορεί κανείς παρά να τονίσει
τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά της συγκεκριµένης πρότασης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μανιάτη.

Ο κ. Φραγκίσκος Παρασύρης έχει το λόγο.
ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και

για το χρόνο που δώσατε στον Υπουργό, για να απαντήσει σ’ όλα
τα ζητήµατα, αλλά και τον ίδιο τον Υπουργό για τις αναλυτικές
απαντήσεις που έδωσε.

Κατ’ αρχάς θέλω να συγκρατήσετε εξαρχής τη δική µου θέση,
σε σχέση µε τα τρία σενάρια, σ’ ό,τι αφορά την αυτόνοµη ανά-
πτυξη των σταθµών. Προσωπικά, είµαι κάθετα αντίθετος. Αν πρέ-
πει κάτι να προχωρήσει στο επίπεδο αυτό, είναι πραγµατικά η
ενεργειακή διασύνδεση µε το υποβρύχιο καλώδιο ούτε το φυσικό
αέριο ούτε το πετρέλαιο. Με προλάβατε στην οµιλία σας, σε
σχέση µε το µέγεθος που έχει αυτό το έργο, διότι δεν έχει πάρει
τη διάσταση που θα έπρεπε, στη δηµόσια κουβέντα, η ενεργει-
ακή διασύνδεση των νησιών και ιδιαίτερα, της Κρήτης. Πρόκειται
ενδεχοµένως, για τη µεγαλύτερη αναπτυξιακή και επενδυτική
προοπτική και για την Κρήτη και για τους ίδιους τους πολίτες της
Κρήτης, διότι πέρα από την εξοικονόµηση που κάνει και για την
ίδια τη ΔΕΗ και για το ίδιο το κράτος, ευνοεί τη διείσδυση των
ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, στο ενεργειακό µείγµα της Κρή-
της έτσι, ώστε να ξεπεραστούν τα όποια προβλήµατα παρουσιά-
ζονται σήµερα, από την αυτόνοµη ανάπτυξη των σταθµών, ώστε
να αξιοποιήσουµε όλο το ενεργειακό δυναµικό στην Κρήτη.

Παράλληλα, σε συνδυασµό µε την πλατφόρµα που έχει προ-
ταθεί από την πλευρά της Περιφέρειας Κρήτης και της Συνεται-
ριστικής Τράπεζας, θεωρώ ότι αυτό δηµιουργεί ένα τεράστιο
επενδυτικό και αναπτυξιακό ενδιαφέρον για όλους τους Κρητι-
κούς. Νοµίζω ότι στη φάση που βρίσκεται η χώρα µας, από τη
στιγµή που το συγκεκριµένο έργο είναι µία επενδυτική ευκαιρία
αλλά και, επειδή κάνει τη συγκεκριµένη εξοικονόµηση, αυτό το

έργο απ’ όλες τις πλευρές, πρέπει να είναι στην προτεραιότητα
του ΥΠΕΚΑ. Τέτοια έργα άλλωστε, χρειάζεται ο τόπος µας αυτήν
τη στιγµή.

Επειδή, λοιπόν, έχω µία αγωνία, σε σχέση µε το πώς προχω-
ράει, θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να µας αποσαφηνίσετε σε ποια
φάση της επεξεργασίας τού συγκεκριµένου έργου βρισκόµαστε
και, αν είναι δυνατόν, να ανοίξουµε το βήµα µας έτσι, ώστε µε
µεγαλύτερη ταχύτητα, να ξεπεράσουµε τις συζητήσεις και τις
όποιες διαδικασίες και να πάµε σε κάτι πιο πρακτικό. Ξαναλέω
ότι αφορµή είναι και πυροδοτεί τη συζήτηση αυτή και η πρόταση
που κάνει η Περιφέρεια Κρήτης, διότι έχουµε αποδείξει και στην
Κρήτη, ότι υπάρχει µία τέτοια κουλτούρα εταιρειών λαϊκής
βάσης, που έχουν προσφέρει στο παρελθόν αρκετά και στην
Κρήτη, αλλά και γενικότερα στον τόπο.

Μία τελευταία παρατήρηση: Υπάρχει, επίσης, µία πρόταση που
κατατέθηκε την προηγούµενη εβδοµάδα από το Ισραήλ και την
Κύπρο για τη διασύνδεση από εκεί µε την Κρήτη κι έπειτα από
την Κρήτη στην υπόλοιπη Ευρώπη.

Θέλω να πω ότι αυτό που είπατε κι εσείς αρχικά, ο µεσογει-
ακός δακτύλιος, βρίσκεται ήδη σε µία εξέλιξη µε ένα ιδιαίτερο
επενδυτικό ενδιαφέρον από όλα τα µέρη της Μεσογείου. Θεωρώ,
επειδή είναι κοµβικό το ζήτηµα και το σηµείο της Κρήτης σε ό,τι
αφορά τον ενεργειακό δακτύλιο, ότι θα πρέπει –το ξαναλέω- να
ανοίξουµε λίγο το βήµα µας, να ξεπεράσουµε τις όποιες συζη-
τήσεις και να πάµε πολύ πιο συγκεκριµένα.

Γι’ αυτό θα ήθελα να αναφέρετε σε ποια φάση επεξεργασίας
βρίσκεται αυτό το σενάριο και πότε θα έχουµε τα πρώτα σηµάδια
έναρξης του συγκεκριµένου έργου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Φραγκίσκο Παρασύρη.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός κ. Γιάννης Μανιάτης να λάβει το

λόγο προκειµένου να ολοκληρώσει την απάντησή του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ο κ. Παρασύρης έβαλε νέα θέ-
µατα, εξίσου ενδιαφέροντα µε αυτά της πρωτολογίας του.

Να σας πω, ξεκινώντας, ότι πάντα πρέπει να είµαστε προσε-
κτικοί στα ζητήµατα της ηλεκτρικής επάρκειας, γιατί όλοι οι ειδι-
κοί, όλοι οι τεχνικοί µου λένε ότι πάντα χρειαζόµαστε να έχουµε
και σταθµούς αυτόνοµης παραγωγής για λόγους ψυχρής εφε-
δρείας.

Άρα, η επιλογή της Κυβέρνησης είναι, ναι, ηλεκτρική διασύν-
δεση µε υποβρύχιο καλώδιο, αλλά πάντα να ξέρουµε ότι θέλουµε
να έχουµε και εναλλακτικές λύσεις σε περίπτωση ατυχήµατος.

Δεύτερον, ναι, η ηλεκτρική διασύνδεση των νησιών της Ελλά-
δας και της Κρήτης µε την ηπειρωτική Ελλάδα είναι το µεγαλύ-
τερο αναπτυξιακό πρόγραµµα που µπορεί να ξεκινήσει στη
χώρα. Μόνο που, όπως αντιλαµβάνεστε, όταν µιλάς για ένα επεν-
δυτικό πρόγραµµα που δεν έχει ωριµότητα –γιατί, δυστυχώς, δεν
έχει ωριµότητα, τώρα αποκτά ωριµότητα η συγκεκριµένη πρό-
ταση- της τάξης των 10 µε 12 δισεκατοµµυρίων, πρέπει να είσαι
απολύτως σοβαρός, πολύ προσεκτικός και κυρίως να έχεις ειδι-
κές τεχνικές µελέτες, προκειµένου να µπορείς πια µε αξιοπιστία
να απευθυνθείς και σε τράπεζες, αλλά και σε χρηµατοδοτικούς
µηχανισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι οποίοι είναι απαραί-
τητο να συµβάλουν µε τη δική τους χρηµατοδότηση.

Κάτι που ορθά το αναφέρατε στη δευτερολογία σας είναι ότι
η ύπαρξη υποβρύχιου καλωδίου θα µας βοηθήσει επιπλέον -
εκτός από την εξοικονόµηση χρηµάτων, εκτός από την εκποµπή
λιγότερων ρύπων εξαιτίας της παύσης λειτουργίας των σταθµών
του µαζούτ και του πετρελαίου- να αναπτύξουµε και τις ανανεώ-
σιµες πηγές ενέργειας στην Κρήτη, διότι το καλώδιο ή τα καλώ-
δια θα µας βοηθήσουν πολύ πιο εύκολα στη διάρκεια του
εικοσιτετραώρου να µεταφέρουµε από την Κρήτη προς την ηπει-
ρωτική Ελλάδα ή, αντίστοιχα, από την Ηπειρωτική Ελλάδα προς
την Κρήτη όταν χρειάζεται το σύστηµα.

Τέλος, θα ήθελα να πω –και κάνατε πολύ καλά που το αναφέ-
ρατε- το εξής: Εγώ την προηγούµενη εβδοµάδα ήµουν στην
Κύπρο και συζητήσαµε και αυτήν την πρόταση, η οποία έχει αρ-
χίσει να παίρνει σάρκα και οστά, την πρόταση, δηλαδή, της ηλε-
κτρικής διασύνδεσης µε υποβρύχιο καλώδιο Ισραήλ – Κύπρος –
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Κρήτη και στη συνέχεια, προφανώς, ηπειρωτική χώρα.
Εδώ πρέπει να σας πω ότι υπάρχει, εκδηλωθέν ήδη, επενδυ-

τικό ενδιαφέρον. Και αυτό δίνει στο συγκεκριµένο πρόγραµµα
µία άλλη ωριµότητα.

Πρέπει να σας πω ότι η Διοίκηση της ΔΕΗ –η ΔΕΗ συµµετέχει
στη συγκεκριµένη πρόταση- παρακολουθεί από πολύ κοντά και
προωθεί, επίσης, την εκπόνηση των ειδικών αυτών µελετών. Και
πιστεύουµε ότι σε σύντοµο χρονικό διάστηµα θα µπορέσουµε να
δούµε πια την υλοποίηση και την ολοκλήρωση και αυτής της µε-
λέτης.

Να τελειώσω, κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε, απαντώντας
στη βασική ερώτηση του κυρίου συναδέλφου, πότε θα τα δούµε
αυτά να γράφονται σε επίσηµα κείµενα.

Γνωρίζετε ότι σήµερα ο επίσηµος σχεδιασµός της χώρας, που
εκπονήθηκε κατά το πρόσφατο παρελθόν, δεν προβλέπει την
ηλεκτρική διασύνδεση της Κρήτης µε την ηπειρωτική Ελλάδα.
Αυτό, όµως, θα γίνει µέσα στο 2012, όταν θα εκπονηθεί το νέο
δεκαετές –και θα πάρει µορφή υπουργικής απόφασης- πρό-
γραµµα ανάπτυξης του συστήµατος, η νέα ΜΑΣΜ όπως λέµε,
όπου θα ενταχθεί η επικαιροποιηµένη µελέτη για το στρατηγικό
σχεδιασµό διασυνδέσεων των νησιών, τα βασικά χαρακτηριστικά
της οποίας µόλις προαναφέραµε.

Άρα, για να συνοψίσω, το 2012 νοµίζω ότι θα είναι µία κοµβική
χρονιά για να παρθεί και θεσµικά η απόφαση αυτή και να ξεκινή-
σουν και οι λεπτοµερείς διαδικασίες.

Κυρίως, όµως, θα συναποφασίσουµε ότι η µοναδική λύση οι-
κονοµικά βιώσιµη, τεχνικά αποτελεσµατική και ταχύτερα υλοποι-
ήσιµη είναι η ηλεκτρική διασύνδεση της Κρήτης µε την
ηπειρωτική χώρα, ένα πρόγραµµα το οποίο θα έχει πολλαπλές
αθροιστικές ωφέλειες και για την Κρήτη και για την εθνική οικο-
νοµία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μανιάτη, ο οποίος απήντησε µε σαφήνεια, ειλικρίνεια και πνεύµα
αισιοδοξίας.

Η τρίτη µε αριθµό 446/24-1-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Θεόδωρου Ιγνατιάδη προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και Του-
ρισµού και Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του
Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
συντρέχοντος στο πρόσωπο του Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 441/24-1-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την παραχώρηση
της δηµόσιας περιουσίας και των δικαιωµάτων του κράτους επί
των πλουτοπαραγωγικών πηγών της Χώρας δεν συζητείται λόγω
αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Εισερχόµεθα στη δεύτερη µε αριθµό 429/24-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας για τη στέγαση των
ανεξάρτητων αρχών.

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο καθ’ ύλην αρµόδιος Υφυπουργός, κ. Γιάννης Μουρµού-
ρας.

Παρακαλείται η κ. Φωτεινή Πιπιλή, η ερωτώσα συνάδελφος,
να λάβει το λόγο, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επί-
καιρη ερώτησή της.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, πριν αναλύσω την ερώ-
τηση θέλω να ζητήσω ως µέλος του εθνικού Κοινοβουλίου την
προστασία της δικαιοσύνης, αλλά και την προστασία του Προ-
εδρείου της Βουλής γι’ αυτό το οποίο για µια ακόµα φορά συ-
νέβη και κτυπάει συλλογικά, συνολικά, συλλήβδην την
αξιοπρέπεια του ατόµου που είναι εις ή µία εκάστη µέσα στην Αί-
θουσα του Κοινοβουλίου.

Αναφέροµαι στο χθεσινό δηµοσίευµα της έγκριτης κυριακάτι-
κης εφηµερίδας «ΤΟ ΒΗΜΑ», κύριε Πρόεδρε, όπου εις εξ αυτών
των τοκογλύφων της «µαφίας», όπως έχουν χαρακτηριστεί, ο
Θεσσαλονικιός Καραµπέρης έδωσε µέσω συνεργάτη του δή-
λωση: «Αν βγάλω τα βίντεο, θα εξαφανιστεί η Βουλή». Το

«ΒΗΜΑ» κυκλοφόρησε σε εκατοντάδες χιλιάδες φύλλα και δεν
είδα -όχι αναφορικά µε την εφηµερίδα- αναφορικά µε το περιε-
χόµενο των δηλώσεων αυτού, του Καραµπέρη, κανέναν εισαγ-
γελέα, αλλά δεν άκουσα και καµµία διαµαρτυρία από τον
Πρόεδρο της Βουλής. Για να µη χάνουµε χρόνο καταλάβατε,
κύριε Πρόεδρε, τι εννοώ. Αρκετά έχουµε υποστεί όλη αυτήν τη
διαπόµπευση και οφείλει το Προεδρείο της Βουλής και η ελλη-
νική δικαιοσύνη να µας προστατεύσει. Εάν ο κ. Καραµπέρης είχε
παρτίδες συγκεκριµένα µε Βουλευτές, πολιτικούς, νοµάρχες, δη-
µάρχους, δεν ξέρω εγώ µε ποιον, η δικαιοσύνη πρέπει αµέσως
να του ζητήσει µε όλο το κύρος της να δώσει τα ονόµατα και το
ίδιο περιµένω από το Προεδρείο της Βουλής.

Συνεννοηθήκαµε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να πω µια λέξη, κυρία

Πιπιλή.
Μετά δικαιώµατος διαµαρτύρεστε και εγώ ως Αντιπρόεδρος

της Βουλής υιοθετώ απολύτως την καταγγελία σας. Δεν θα πε-
ριοριστώ µόνο στο να υιοθετήσω την καταγγελία σας, αλλά σε
συνεννόηση µε το Προεδρείο θα πράξουµε τα δέοντα.

Κατά το µέρος της δίωξης ή της κινήσεως της ποινικής διαδι-
κασίας αναµένουµε, εξαρτάται, παραµένει εκκρεµές και θέλω να
σας συγχαρώ και να σας επαινέσω για τη δηµόσια καταγγελία
που κάνετε στον πυρήνα του προβλήµατος. Δεν ανεχόµαστε
πλέον άλλες λοιδορίες ως Σώµα, ως θεσµός, ως έκφραση του
λαού. Δεν ανεχόµαστε αυτό το κλίµα το άρρωστο.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Και ως προσωπικότητες, κύριε Πρόεδρε.
Είµαστε και πολίτες, πρόσωπα φυσικά, που έχει ο καθένας τη

διαδροµή του.
Δεν είµαστε όλοι αυτοί που περιγράφει ο κάθε Καραµπέρης

και δεν υπάρχει από τη δικαιοσύνη αλλά και από το Προεδρείο
της Βουλής η δέουσα αντίδραση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και δεν θα νοηθεί η Αί-
θουσα αυτή ποτέ ως άσυλο ανοµηµάτων.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Ακριβώς. Και να µην υπάρχουν συλλήβδην
κατηγορίες και υπονοούµενα. Όποιος είναι µάγκας δίνει ονό-
µατα. Εγώ στη δηµοσιογραφική και στην πολιτική µου καριέρα
αν θέλω να καταγγείλω κάτι το καταγγέλλω ευθέως, ευθαρσώς
και µε ονοµατεπώνυµο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ πολύ.
Προχωρήστε στην ερώτηση, παρακαλώ, κυρία Πιπιλή.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Συγγνώµη, αλλά εµείς οι Βουλευτές µόνο

σε τέτοιες ευκαιρίες µπορούµε δηµόσια να τοποθετηθούµε για
κάτι που αφορά το σύνολο της λειτουργίας του ελληνικού Κοι-
νοβουλίου.

Επιγραµµατικά, µε αφορµή µια ευχάριστη για µένα είδηση –
επειδή ασχολούµαι, ως κάτοικος κιόλας, πολύ µε το κέντρο των
Αθηνών- από το Υπουργείο Περιβάλλοντος ότι ένα κενό κτήριο ,
το πρώην ξενοδοχείο «ΜΙΡΑΖ», στην Οµόνοια ιδιοκτησίας του
Μετοχικού Ταµείου της Αεροπορίας θα µετατραπεί σε φοιτητική
εστία -ή σε οποιονδήποτε άλλο χώρο- σκέφθηκα: Το κέντρο της
Αθήνας καταρρέει όχι λόγω της οικονοµικής κρίσης µόνο. Το κέν-
τρο της Αθήνας έχει εγκαταλειφθεί επειδή δεν υπάρχει η ζωή της
καθηµερινότητας και κυρίως επειδή λαµπρά δείγµατα αστικής
µάζωξης πολιτών, δηµοσίων υπαλλήλων ή επιχειρήσεων έπαψαν
πλέον να ισχύουν, διότι έχουν κλείσει και έχουν εγκαταλειφθεί
διαχρονικά –και τονίζω ότι δεν είναι θέµα της παρούσης οικονο-
µικής κρίσης- πρώτα απ’ όλα υπέροχα κτήρια που κοσµούν αρ-
χιτεκτονικά και πολιτισµικά την Αθήνα. Δεύτερον, υπάρχουν
κτήρια, τα οποία είναι κουφάρια, σκελετωµένα µες στην καρδιά
της Αθήνας που τόσο πολύ πονάει γενικώς.

Από την άλλη πλευρά, έχω διαπιστώσει και µε σειρά επίκαιρων
και απλών ερωτήσεων και µε καταθέσεις εγγράφων ότι υπάρ-
χουν περί τις είκοσι, είκοσι δύο ανεξάρτητες αρχές και εκτός των
συνταγµατικά κατοχυρωµένων, οι οποίες είναι διάσπαρτες σε
όλα τα βόρεια ή ακριβά –κυριολεκτώ- πολυτελή προάστια ή γει-
τονιές της Αθήνας. Και στην τελευταία ερώτηση που κατέθεσα
στο Υπουργείο Οικονοµικών µου απάντησαν –και αυτό το τονίζω
και θλίβοµαι- ότι είναι περίπου –το έβγαλα εγώ- 15 εκατοµµύρια
ευρώ το χρόνο, κύριε Πρόεδρε, µόνο τα έξοδα για τα νοίκια και
για τους λογαριασµούς φως, νερό, τηλέφωνο, για τα κοινόχρη-
στα, τα έξοδα για το θυρωρό κ.λπ.. Ξοδεύονται 15 εκατοµµύρια

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΒ’ - 30 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                         3951



ευρώ το χρόνο µόνο για δεκαπέντε ανεξάρτητες αρχές.
Το τροµερότερο όλων είναι, ότι δεν µπορεί το Υπουργείο Οι-

κονοµικών να µου απαντήσει, πόσο είναι τα νοίκια και πόσο πλη-
ρώνει κάθε ανεξάρτητη αρχή, γιατί επικαλείται το νόµο του 2002,
αν δεν κάνω λάθος, που λέει ότι διατάκτης όλων των εξόδων των
ανεξάρτητων αρχών δεν είναι το ελληνικό δηµόσιο, οι πάρεδροι,
οι επίτροποι και όλοι αυτοί, αλλά είναι ο Πρόεδρος των ανεξάρ-
τητων αρχών. Αυτό, βέβαια, είναι θέµα άλλης επίκαιρης ερώτη-
σης.

Επανέρχοµαι στην ερώτησή µου. Δεν πρέπει επιτέλους να γίνει
η αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, συνυπολογίζοντας το
κέρδος και της αναβάθµισης του ιστορικού κέντρου των Αθηνών,
όπου σήµερα σαπίζουν κοσµήµατα όπως το πρώην ξενοδοχείο
«ΑΜΠΑΣΑΝΤΕΡ» στη Σωκράτους που µετέπειτα έγινε το Εφετείο
και µετέπειτα καταφύγιο –θυµάστε- των λαθροµεταναστών;

Δεύτερον, ερωτάται ο Υπουργός: Έχετε αναλογιστεί πόσο ση-
µαντικά οικονοµικά κέρδη θα έχει η ταλανιζόµενη ελληνική κοι-
νωνία και η ταλανιζόµενη τσέπη του Έλληνα φορολογούµενου
όταν σε αυτό, παραδείγµατος χάριν, το κτήριο συγκεντρωθούν,
αφού γίνουν οι απαραίτητες διαρρυθµίσεις, όλες οι ανεξάρτητες
αρχές;

Εγώ εδώ στέκοµαι, για να µη σας πάρω άλλο χρόνο. Θα συνε-
χίσω στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κυρία

Πιπιλή.
Κύριε Υφυπουργέ Γιάννη Μουρµούρα, πριν λάβετε το λόγο,

θέλω να σας ευχηθώ, επειδή για πρώτη φορά σας βρίσκω στα
υπουργικά έδρανα, καλή επιτυχία στο έργο σας, µε γνώµονα,
όπως και από καθέδρας ως καθηγητής πανεπιστηµίου διδά-
σκετε, το δηµόσιο συµφέρον, την αποτελεσµατικότητα, την κα-
λύτερη αξιοποίηση και στον τοµέα της περιουσίας. Νοµίζω ότι
όλο το σκεπτικό της κ. Πιπιλή είναι πολύτιµο ερέθισµα, για να
αναπτύξετε τη σκέψη σας, προκειµένου να µας δώσετε µερικές
ιδέες, σκέψεις, για το πώς βλέπετε το συγκεκριµένο θέµα, αλλά
και ευρύτερα τον τρόπο αξιοποίησης της δηµόσιας περιουσίας.
Γιατί συµβαίνει το δηµόσιο να είναι ιστορικώς ο χειρότερος κη-
δεµόνας και φροντιστής της περιουσίας του. Τώρα θέλουµε τη
δράση σας.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Μουρµού-
ρας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΡΜΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας
ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για τα καλά σας λόγια. Αµοιβαία η
εκτίµηση!

Κυρία Βουλευτά, όπως γνωρίζετε, οι ανεξάρτητες διοικητικές
αρχές αποτελούν αναπόσπαστο µέρος του κράτους και γι’ αυτόν
το λόγο ακολουθούν την κατά νόµο διαδικασία ανεύρεσης κτη-
ρίου για τη στέγαση δηµοσίων υπηρεσιών. Συγκεκριµένα, όπως
προβλέπει ο νόµος, οι δηµόσιες υπηρεσίες στεγάζονται σε κτή-
ρια του δηµοσίου. Όπου το δηµόσιο δεν διαθέτει δικά του κτήρια
ή τα διαθέσιµα κτήρια είναι ακατάλληλα, προβαίνει στην ανέ-
γερση ή αγορά κτηρίων για τη στέγαση των υπηρεσιών του.
Μέχρι να ολοκληρωθεί η ανέγερση ή αγορά των κτηρίων, οι δη-
µόσιες υπηρεσίες και οι ανεξάρτητες αρχές µπορούν να στεγά-
ζονται σε κτήρια που µισθώνονται γι’ αυτόν το σκοπό.

Συγκεκριµένα, όπως προβλέπει ο νόµος, πριν από την αναζή-
τηση από τη δηµόσια υπηρεσία ή την ανεξάρτητη διοικητική
αρχή κτηρίου για τη στέγασή της, η επιτροπή στέγασης γνωµο-
δοτεί, συντάσσοντας σχετικό πρακτικό, περί της ύπαρξης ή µη
στην περιοχή αναζήτησης δηµόσιου ακινήτου, το οποίο να καλύ-
πτει τις στεγαστικές ανάγκες της ενδιαφερόµενης υπηρεσίας ή
ανεξάρτητης διοικητικής αρχής. Δηλαδή, αφού εξαντληθούν
όλες οι δυνατότητες στέγασης σε κτήρια του δηµοσίου από την
επιτροπή στέγασης, τότε λαµβάνει χώρα δηµόσιος µειοδοτικός
διαγωνισµός (δηµοπρασία) για τη στέγαση των δηµοσίων υπη-
ρεσιών και µάλιστα το σχέδιο διακήρυξης της δηµοπρασίας εγ-
κρίνεται από τον ίδιο τον Υπουργό Οικονοµικών.

Στις λειτουργούσες σήµερα ανεξάρτητες διοικητικές αρχές –
δεκαέξι τον αριθµό, όπως µε ενηµέρωσε η αρµόδια υπηρεσία-
οι µισές σχεδόν στεγάζονται σε ακίνητα του δηµοσίου -ενδει-
κτικά αναφέρω την Ελληνική Στατιστική Αρχή, την ΕΛΣΤΑΤ, την

Επιτροπή Ανταγωνισµού, τη Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, ενώ για
τις υπόλοιπες έχει ακολουθηθεί η διαδικασία που προβλέπει ο
νόµος για τη στέγαση δηµοσίων υπηρεσιών, δηλαδή από την
Κτηµατική Υπηρεσία Αθηνών και την Κτηµατική Υπηρεσία Ανα-
τολικής Αττικής. Τόσο ο ν.3130/2003, που αφορά τη µίσθωση
δηµοσίων υπηρεσιών και ανεξάρτητων διοικητικών αρχών, όσο
και οι ερµηνευτικές εγκύκλιοι που τον συνοδεύουν έχουν ως
γνώµονα αφ’ ενός τη διαφάνεια, την αµεροληψία, την εξασφά-
λιση όχι υπέρογκων µισθωµάτων, τη διασφάλιση κατάλληλων
από λειτουργικής και πολεοδοµικής άποψης κτηρίων και αφ’ ετέ-
ρου τη θέσπιση διαδικασιών, έτσι ώστε να διασφαλίζεται η αντι-
κειµενική κρίση στην επιλογή του εκµισθωτή της δηµόσιας
υπηρεσίας, µε πρόβλεψη διακήρυξης, ενστάσεων, κατακύρω-
σης, εγκρίσεων πρακτικών, εκδόσεως πρακτικών καταλληλότη-
τας, εγγυητικών επιστολών και άλλων δικλείδων για µια ασφαλή
και αµερόληπτη κρίση.

Τέλος, ας σηµειωθεί ότι µε το ν.4002/2011 προβλέφθηκε η µεί-
ωση κατά 20% του µισθίου ακινήτων που στεγάζουν δηµόσιες
υπηρεσίες και µάλιστα χωρίς τη συναίνεση των εκµισθωτών,
πρωτοβουλία η οποία, όπως αντιλαµβάνεσθε, συµβάλλει στον
περιορισµό των λειτουργικών εξόδων των ανεξάρτητων διοικη-
τικών αρχών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό Οικονοµικών κ. Γιάννη Μουρµούρα.

Παρακαλείται η ερωτώσα συνάδελφος κ. Φωτεινή Πιπιλή να
λάβει το λόγο για δευτερολογία.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν είπα ότι είναι πα-
ρανόµως εγκατεστηµένες οι ανεξάρτητες αρχές σε κτήρια, αλλά
δυστυχώς ο Μάρκος Καραµπέρης, ο ιδιοκτήτης νυκτερινών κέν-
τρων στη Θεσσαλονίκη, όπως ξέρετε, µε διάφορες νόµιµες δια-
δικασίες βρέθηκε να νοικιάζει ακίνητά του της «ΚΑΡΑΜΠΕΡΗΣ
ΑΚΙΝΗΤΑ Α.Ε.» και στη Δ’ ΔΟΥ Θεσσαλονίκης και στο Διαπερι-
φερειακό Ελεγκτικό Κέντρο Θεσσαλονίκης –ούτε καταλαβαίνω
τι είναι αυτό- µε ποσό δαπάνης 66.605 ευρώ, όπως επίσης στην
Ιατροδικαστική Υπηρεσία Θεσσαλονίκης µε 32.700 ευρώ για νοί-
κια τριών µηνών, όπως βρήκα στη «Διαύγεια» και σας τα κατα-
θέτω. Για τρεις µήνες έδιναν 33.000 ευρώ! Τώρα, το ότι έτυχε να
είναι του Καραµπέρη δεν αλλάζει την ουσία.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Φωτεινή Πιπιλή καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχουµε αντί για του κάθε ιδιώτη τα πολυτελή
κτήρια στη Χατζηγιάννη Μέξη, που είναι ο Συνήγορος του Πο-
λίτη, τέσσερις ορόφους στο πολυτελέστατο κτήριο της περιο-
χής. Και λέω εγώ, γιατί να είναι κλειστό το «ΕΣΠΕΡΙΑ», το
ξενοδοχείο που βρίσκεται στην οδό Σταδίου και είναι ιδιοκτησίας
του Ταµείου Νοµικών;

Στο Κολωνάκι, στην οδό Πινδάρου, γιατί να είναι µε νοίκι -εγώ
δεν λέω ότι είναι παράνοµη- και γιατί να µην είναι µαζί µε άλλες
ανεξάρτητες αρχές ή και άλλες υπηρεσίες του δηµοσίου; Στην
Κάνιγγος 21, που είναι το παλιό γωνιακό ξενοδοχείο στη Χαλκο-
κονδύλη, ιδιοκτησίας του Ταµείου Υπαλλήλων των Ασφαλιστικών
Ταµείων. Στο «ΑΜΠΑΣΑΝΤΕΡ», που σας είπα, αυτό το κτηριακό
κόσµηµα ανήκει στο Ταµείο Επικουρικής Ασφάλισης Ιδιωτικού
Τοµέα.

Όσον αφορά στην οικία Μαρία Κάλλας, αντί το ΕΣΡ να είναι
στην Πινδάρου σε νεοκλασικό διατηρητέο, γιατί να µην πάρει και
άλλες τρεις ανεξάρτητες αρχές µε εντολή του Υπουργείου –γιατί
είναι χρήσιµες, δεν λέω εγώ ότι είναι άχρηστες- και να εγκατα-
σταθούν στην Πατησίων 61, που είναι αυτή η ντροπή της ιστο-
ρίας της Ελλάδας, της Αθήνας, το καταπληκτικό κτήριο
ιδιοκτησίας του ΝΑΤ, όπου διέµεινε η Μαρία Κάλλας και καταρ-
ρέει;

Δίπλα ακριβώς σας υπενθυµίζω το περίφηµο ξενοδοχείο που
αγοράστηκε και ουδείς έχει ασχοληθεί µε την εξέλιξη, το
«ACROPOL PALACE», απέναντι από το Αρχαιολογικό Μουσείο,
όπου προχθές, επειδή είναι εγκαταλελειµµένο, µπήκαν κάτι φου-
καριάρηδες άστεγοι –δεν ξέρω τι ακριβώς- και πήρε φωτιά. Και
λέω, είναι τόσο δύσκολο να βρούµε πέντε εφορίες ή µια εφορία,
πέντε ανεξάρτητες αρχές, να τους πάµε σε ένα ωραίο κτήριο, να
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ανασάνει και το κέντρο της Αθήνας και να µη δίνουµε στον κάθε
κ. Καραµπέρη µε την ευκαιρία 33.000 ευρώ, όπως γράφει το «Δι-
αύγεια» –την πήρατε την κατάθεση- για τρεις µήνες;

Εγώ, κύριε Υπουργέ, κάνω µια προσπάθεια. Θα επιµείνω και
πιστεύω ότι πρέπει να επιµείνετε κι εσείς. Γιατί ξέρετε κάτι; Η
εξοικονόµηση χρηµάτων από αυτές τις ενέργειες µπορεί να αν-
τιστοιχεί και σε κάτι φουκαριάρικες συντάξεις. Αν µαζέψουµε
15.000.000 ευρώ το χρόνο από εδώ, 5.000.000 ευρώ από εκεί,
µπορεί να γλιτώσουν κάποιοι συνταξιούχοι πραγµατικά από το
υστέρηµά τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ. Πι-

πιλή.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Μουρ-

µούρας να λάβει το λόγο για δευτερολογία, για να ολοκληρώσει
την απάντησή του παρακολουθώντας τις εύστοχες παρατηρή-
σεις που διετύπωσε η κ. Πιπιλή στη δευτερολογία της.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΡΜΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εγώ

θέλω να διαβεβαιώσω την κυρία Βουλευτή ότι την άκουσα µε ιδι-
αίτερη προσοχή και σηµείωσα τις εύστοχες παρατηρήσεις της.
Όµως, το γεγονός ότι οι ανεξάρτητες διοικητικές αρχές απολαµ-
βάνουν διοικητικής και οικονοµικής αυτοτέλειας, δεν σηµαίνει ότι
η δράση τους είναι ανεξέλεγκτη. Ο Υπουργός της καθ’ ύλην αρ-
µοδιότητάς τους καθώς και ο Υπουργός των Οικονοµικών στα
θέµατα που αφορούν τη στέγασή τους ασκούν την κατά νόµο και
το Σύνταγµα προβλεπόµενη εποπτεία επ’ αυτών. Η εποπτεία
αυτή είναι ουσιαστική και στους σηµερινούς δύσκολους καιρούς

που περνάει η πατρίδα µας είναι υποχρέωσή µας να είναι και αυ-
στηρή. Εµπιστευόµαστε τις ανεξάρτητες διοικητικές αρχές που
λειτουργούν στη χώρα µας, ένα θεσµό πανευρωπαϊκό και υπε-
ρατλαντικό. Εµπιστευόµαστε τα µέλη τους, πρόσωπα αυξηµένου
κύρους και γνώσεων στα οποία δεν αµφισβητούµε ότι και αυτοί
µε τη σειρά τους αντιλαµβάνονται τις δύσκολες στιγµές που περ-
νάει ο τόπος και µεριµνούν, ώστε να µειωθούν ακόµη περισσό-
τερα τα λειτουργικά έξοδα των αρχών. Και όχι µόνο η
εκτελεστική εξουσία, αλλά και η νοµοθετική εξουσία, τόσο µε την
Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας όσο και µε τον κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, εποπτεύει και ελέγχει τη δράση των ανεξάρτητων
διοικητικών αρχών.

Η σηµερινή επίκαιρη ερώτησή σας αποτελεί µια ακόµη εµπράγ-
µατη απόδειξη αυτού του κοινοβουλευτικού ελέγχου εποπτείας:
έλεγχος ο οποίος συµβάλλει στη σύννοµη και αποδοτικότερη λει-
τουργία των υφιστάµενων ανεξάρτητων διοικητικών αρχών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό κ. Γιάννη Μουρµούρα.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.02’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 31 Ιανουαρίου 2012 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-
τική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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